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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT
10 / 2024

ASSISTENTS

Alcalde–president:
JORDAN FARNÓS, JORDI

Regidors i regidores:
ABELLÓ GINER, MARGARITA
ARNAU CASTRO, SERGI
BEL ALEMANY, LLUÍS
BEL GUERRERO, MARIA DOLORS
BEL HOMEDES, JAUME
BONFILL MORENO, JOAN CARLES
CABALLÉ TUDÓ, MARIA PILAR
CARDONA IBAÑEZ, YOLANDA
GRAU FERRER, VÍCTOR
LLEIXÀ FORTUÑO, MAR
OLOGARAY ARASA, ÒSCAR
PEDRET PIJOAN, ROGER
REHUES GRAU, ANNA
RIPOLL CASTELLÓ, MÒNICA
ROIGÉ PEDROLA, MERITXELL
RUPÉREZ MONREAL, SÒNIA
SOROLLA DURÁN, JORDI
TOMÀS AUDÍ, DOMINGO 
VALLESPÍ CERVETO, JOSÉ FRANCISCO
VIÑA ARIÑO, MARIA JESÚS

Secretari accidental:
GARCIA EGEA, MANUEL

Tortosa, essent les divuit hores del dia sis de  maig
de dos mil vint-i-quatre, prèvia convocatòria girada a
l'efecte,  es  reuneixen  en  primera  convocatòria  al
Saló  de  Sessions  de  la  casa  consistorial,  els
membres de l'Excel·lentíssim Ajuntament de Tortosa
que al marge es relacionen, a l’objecte de realitzar
sessió ordinària sota el següent

ORDRE DEL DIA

I. PART RESOLUTIVA

SECRETARIA

01 – Aprovació, si s'escau, de les següents actes:

• Extraordinària 06/2024, de 21 de març.
• Ordinària 07/2024, de 8 d’abril.
• Extraordinària 08/2024, de 15 d’abril.

GOVERNANÇA MUNICIPAL

02 –  Dació  de compte de l’informe d’intervenció  sobre  el  resum de control  intern,  exercici  2023,  de
l’Ajuntament de Tortosa.

03  –  Dació  de  compte  de  l’informe  sobre  l’estabilitat  pressupostària  i  sostenibilitat  financera  de
l’Ajuntament de Tortosa i el seu grup de consolidació corresponent a la liquidació de l’exercici 2023.

04 – Dació de compte dels informes d’auditoria de compliment de l’exercici 2022.
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PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

05 – Dictamen de proposta d’acord d’aprovació inicial de la modificació puntual del POUM, a l’àmbit del
PM-13 Nivera.

GESTIÓ DE L’ESPAI PÚBLIC

06 – Dictamen de proposta d’acord de la pròrroga extraordinària del contracte de concessió administrativa
per a la gestió i explotació del pàrquing de la Plaça Alfons XII.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS

07 – Proposta  del  grup  municipal  Junts  per  Tortosa–Compromís  Municipal  (CM)  per  dur  a  terme  la
remodelació de la Plaça Alfons XII i l’aparcament subterrani, vinculada a una nova concessió. 

II. PART NO RESOLUTIVA

08 – Dació de compte dels extractes dels acords adoptats per la Junta de Govern Local i  resolucions
d’Alcaldia:

a) Extractes Junta de Govern Local:

- 15/2024, de 18/03/2024 - ordinària.
- 16/2024, de 25/03/2024 - ordinària.
- 17/2024, de 02/04/2024 - ordinària.
- 18/2024, de 08/04/2024 - ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 485/2024 a la 967/2024.

09 – Informes de l’Alcaldia. 

10 – Control dels òrgans de la corporació:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Bona tarda, regidors i regidores i tota la gent que mos està seguint. Iniciem esta sessió ordinària d'avui dia
6 de maig de 2024 i comencem en l'ordre del dia.”

*-*-*

El president declara oberta la sessió i procedeix a tractar els punts inclosos a l'ordre del dia:

I. PART RESOLUTIVA

SECRETARIA

01 - APROVACIÓ, SI S'ESCAU, DE LES SEGÜENTS ACTES:

• EXTRAORDINÀRIA 06/2024, DE 21 DE MARÇ.
• ORDINÀRIA 07/2024, DE 8 D’ABRIL.
• EXTRAORDINÀRIA 08/2024, DE 15 D’ABRIL.
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*-*-*

El consistori,  per unanimitat de tots els membres presents a la sessió,  acorda aprovar-les i  ordenar la
transcripció al llibre d’actes. 

GOVERNANÇA MUNICIPAL

02 – DACIÓ DE COMPTE DE L’INFORME D’INTERVENCIÓ SOBRE EL RESUM DE CONTROL INTERN, EXERCICI
2023, DE L’AJUNTAMENT DE TORTOSA.

L’alcalde, sr. Jordi Jordan Farnós, dona compte al Ple de l’informe d’intervenció sobre el resum de control
intern exercici 2023, de l’Ajuntament de Tortosa.

*-*-*

El ple en resta assabentat.

03  –  DACIÓ  DE  COMPTE  DE  L’INFORME  SOBRE  L’ESTABILITAT  PRESSUPOSTÀRIA  I  SOSTENIBILITAT
FINANCERA  DE L’AJUNTAMENT DE TORTOSA  I  EL  SEU  GRUP DE  CONSOLIDACIÓ CORRESPONENT A  LA
LIQUIDACIÓ DE L’EXERCICI 2023.

L’alcalde,  sr.  Jordi  Jordan  Farnós,  dona  compte  al  Ple  de  l’informe sobre  l’estabilitat  pressupostària  i
sostenibilitat financera de l’Ajuntament de Tortosa i el seu grup de consolidació corresponent a la liquidació
de l’exercici 2023.

*-*-*

El ple en resta assabentat.

04 – DACIÓ DE COMPTE DELS INFORMES D’AUDITORIA DE COMPLIMENT DE L’EXERCICI 2022.

L’alcalde, sr. Jordi Jordan Farnós, dona compte al Ple dels informes d’auditoria de compliment de l’exercici
2022.

*-*-*

El ple en resta assabentat.

PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

05 – DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL POUM, A
L’ÀMBIT DEL PM-13 NIVERA.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte: 

«Ha tingut entrada a l’Ajuntament el document de la modificació puntual del Pla d’Ordenació Urbanística
Municipal de Tortosa, PM-13 NIVERA.

Vist l’expedient de modificació del POUM que comprèn tota la documentació tècnica, així com l’informe
favorable  emès  en  data  4  d’abril  del  2024  per  l’arquitecta  municipal,  i  l’informe  emès  pel  Secretari
Accidental de l’Ajuntament de data 4 d’abril del 2024, informes que consten en l’expedient.

Dictaminada la present proposta en la sessió extraordinària de la Comissió Informativa de Planificació al
Territori celebrada en data 29 d’abril de 2024.

De conformitat amb els articles 96 i 85.1 del Decret Legislatiu 1/2010 de 3 d’agost pel qual s’aprova el
text refós de la llei d’urbanisme.
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Amb allò que estableix l’article 47.2.II) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim
Local, i l’article 52.2.c) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya, amb el quòrum del vot favorable de la majoria absoluta del nombre
legal dels membres de la Corporació.

Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent ACORD:

Primer.- Aprovar inicialment la modificació puntual del POUM a l’àmbit del PM-13 NIVERA.

Segon.- Sotmetre la documentació corresponent de la modificació puntual del POUM esmentada, al tràmit
d'informació pública pel termini d'un mes amb publicació del corresponent edicte al BOPT i a un dels diaris
de premsa periòdica de més divulgació en l'àmbit  municipal al  qual es refereix la present modificació
puntual.

Tercer.- Simultàniament concedir audiència als ajuntaments l'àmbit territorial dels quals confinin amb el
del municipi que és objecte de la present modificació.

Quart.-  De conformitat amb l’article 8.5 del text refós de la llei d’urbanisme, s’haurà de garantir pel mitjà
telemàtic  corresponent  el  dret  de  la  ciutadania  a  consultar  i  ser  informada  sobre  el  contingut  de
l’esmentada modificació puntual.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem ara a  planificació del territori i  en este cas tenim el punt número 5. El dictamen de proposta
d'acord d'aprovació inicial de la modificació puntual del POUM, a l'àmbit del PM-13 Nivera. Té la paraula la
regidora d'urbanisme per fer una breu explicació.”

Intervenció de la Sra. Caballé

“Gràcies. El punt que portem a votació és la proposta d'acord d'aprovació inicial de modificació puntual. Es
tracta d'una modificació per tal de possibilitar el desenvolupament de l'àmbit en una divisió del sector del
Pla de millora en un polígon d'actuació i un pla de millora. És coherent amb el model d'ordenació i el que
portem a votació és  l'adopció dels  següents  acords.  En primer  lloc,  aprovar  inicialment  la  modificació
puntual  del  POUM  a  l'àmbit  del  Pla  de  millora  PM-13  Nivera.  Segon, sotmetre  la  documentació
corresponent a la modificació puntual del POUM esmentada, al tràmit d'informació pública pel termini d'un
mes,  amb publicació del  corresponent  edicte al  BOPT i  a  un dels  diaris  de premsa periòdica de més
divulgació en l'àmbit municipal, al qual es refereix la present modificació puntual. Tercer, simultàniament,
concedir  audiència  als  ajuntaments  l'àmbit  territorial  dels  quals  confinen  amb el  del  municipi  que és
objecte  de  la  present  modificació.  I  quart, de  conformitat  amb  l'article  8.5  del  Text  refós  de  la  Llei
d'urbanisme, s'haurà de garantir pel mitjà telemàtic corresponent, el dret de la ciutadania de consultar i ser
informada sobre el contingut de l'esmentada modificació puntual. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies, regidora. Entenc que no hi ha la paraula… Té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Per manifestar la nostra abstenció.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé. Per tant, entenem que hi ha el vot a favor de la CUP i els 10 vots a favor del govern municipal, 11
vots a favor i 10 vots d'abstenció. Per tant, queda aprovada aquesta modificació puntual del POUM.”

*-*-*
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Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb onze vots a
favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als
membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7), ERC–AM (3) i CUP–AMUNT (1); i deu
abstencions corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10).

GESTIÓ DE L’ESPAI PÚBLIC

06 – DICTAMEN  DE  PROPOSTA  D’ACORD  DE  LA  PRÒRROGA  EXTRAORDINÀRIA  DEL  CONTRACTE  DE
CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA PER A LA GESTIÓ I EXPLOTACIÓ DEL PÀRQUING DE LA PLAÇA ALFONS XII.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte: 

«FETS

Resultant necessari donar continuïtat a la prestació que constitueix l'objecte del contracte de CONCESSIÓ
ADMINISTRATIVA PER A LA GESTIÓ I  EXPLOTACIÓ DEL PÀRQUING DE LA PLAÇA ALFONS XII,  el  qual fou
adjudicat, pel Ple municipal, en sessió de data 10 de maig de 1989, per un termini de trenta-cinc anys, a
l’empresa José Antonio Plana Castellví, autoritzada posteriorment per acord del Ple Municipal de data 31
de juliol de 2001 la cessió a l’empresa PROMOINMO, SL, amb CIF B58346255 la qual quedà subrogada en
tots els drets i obligacions que corresponien al cedent. 

Atès el règim de durada de la concessió i d'eventual pròrroga d'aquesta contemplat en el Plec de clàusules
administratives  particulars  de  la  concessió  de  referència  així  com  en  les  corresponents  estipulacions
contractuals. En particular la clàusula tretzena del plec de clàusules que regeix la concessió que estableix
l’obligació  del  concessionari  de  continuar  prestant  el  servei  després  d’haver  finalitzat  el  termini
concessional mentre no se celebri una nova licitació o es resolgui prestar el servei  públic per un altre
sistema o forma de gestió.

Havent-se  emès,  en data  8  de març  de 2024,  informe pel  responsable  de Mobilitat  justificatiu  de la
necessitat i conveniència d’acordar la perllongació excepcional de la concessió fins, com a màxim, el 30 de
setembre de 2024. 

Havent-se iniciat, en base al disposat per resolució de l’Alcaldia 730/2024, de data 8 de març de 2024,
l’expedient per a dur a terme la pròrroga extraordinària, en els mateixos termes concessionals vigents i com
a màxim fins el  30 de setembre de 2024, del contracte de concessió administrativa per  a la gestió i
explotació del pàrquing de la Plaça Alfons XII. 

Havent-se realitzat el tràmit d’audiència, en data 13 de març de 2024, per termini de deu dies hàbils, que
fou atorgat al  concessionari,  PROMOINMO, SL perquè durant els quals pogués formular davant aquest
Ajuntament les al·legacions o consideracions que cregués convenients. 

Realitzat el tràmit previst en l’antecedent anterior, l’empresa concessionària ha presentat en data 20 de
març de 2024 escrit en el que manifesta substancialment la seva conformitat a la pròrroga acordada amb
el benentès que aquesta serà l’única i darrera pròrroga i que amb posterioritat a la referida data la gestió
haurà de recaure necessàriament en l’Ajuntament de Tortosa.

Vist l’informe favorable i de conformitat emès per la Secretaria.

S’ha sotmès l’expedient a la fiscalització per part de la Intervenció.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Gestió de l’Espai Públic, reunida el 19 d’abril de
2024.

FONAMENTACIÓ JURÍDICA

Atès el règim de durada de la concessió i d'eventual pròrroga d'aquesta contemplat en el Plec de clàusules
administratives  particulars  de  la  concessió  de  referència  així  com  en  les  corresponents  estipulacions
contractuals. En particular la clàusula tretzena del plec de clàusules que regeix la concessió que estableix
l’obligació  del  concessionari  de  continuar  prestant  el  servei  després  d’haver  finalitzat  el  termini
concessional mentre no se celebri una nova licitació o es resolgui prestar el servei  públic per un altre
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sistema o forma de gestió.

Per tant, tenint en compte que el plec de clàusules de la licitació permet la continuïtat excepcional de la
prestació del servei pel concessionari, una vegada finalitzat el termini concessional i justificada la referida
continuïtat en base a raons d’interès públic palesades en l’informe emès pel responsable de Mobilitat, i la
conformitat  obtinguda del  contractista una vegada donat  a aquest  el  corresponent  tràmit  d’audiència,
resulta  oportuna  la  utilització  d’aquesta  facultat  i  conseqüentment,  l’aprovació  d’aquesta  pròrroga
extraordinària.

Per tot l'exposat, al Ple Municipal, proposo l'adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.-  Disposar  la  pròrroga  extraordinària  per  raons  d’interès  públic,  en  els  mateixos  termes
concessionals vigents i fins com a màxim la data del 30 de setembre de 2024, del contracte de concessió
administrativa per a la gestió i explotació del pàrquing de la Plaça Alfons XII, del qual és concessionari
l’empresa PROMOINMO, SL. 

SEGON.- Formalitzar documentalment amb el concessionari la pròrroga acordada. 

TERCER.- Notificar aquest acord al concessionari PROMOINMO, SL. ...]»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem ara a l'apartat de gestió de l'espai públic. En este cas també un tema ja conegut i dictaminat en
comissió  com  és  la  proposta  d'acord  de  la  pròrroga  extraordinària  del  contracte  de  concessió
administrativa per a la gestió i explotació del pàrquing de la plaça Alfons XII. En este cas,  es tracta de
disposar  d'aquesta  pròrroga  extraordinària  com a  màxim  fins  al  30  de  setembre  del  2024,  amb els
mateixos termes concessionals vigents i  en este cas a l'empresa, evidentment,  la que hi  ha en estos
moments que és Promoinmo, S.L. Té la paraula el senyor Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Gràcies, senyor alcalde. Bé, abans de donar el nostre vot a este punt sí que voldríem fer un petit incís amb
relació als atacs transfòbics repugnants i intolerables que està rebent  Ortènsia Cabrera, candidata de la
CUP al Parlament, i des d'aquí volem mostrar el nostre suport, com també ho volem fer, com ja vam fer
altres vegades, al poble palestí, i denunciar l'intent d'extermini que està portant a terme l'Estat sionista
d'Israel amb este poble. Dit això, votarem a favor del punt, perquè, tal com se'ns ha explicat en comissió
informativa, es tracta d'una pròrroga pel temps necessari per a portar a terme la subrogació del personal
que  hi  treballa  i  que, una  vegada  s'hagi  fet  això,  s'assumirà  per  part  de  l'Ajuntament  la  gestió  de
l'aparcament i el nostre vot serà favorable.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes  gràcies,  senyor  Arnau.  Entenc,  per  tant,  que este  punt  queda  aprovat  pels  vint-i-un regidors  i
regidores de l'Ajuntament i, per tant, per unanimitat.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS

07 – PROPOSTA DEL GRUP MUNICIPAL JUNTS PER TORTOSA–COMPROMÍS MUNICIPAL (CM) PER DUR A
TERME LA REMODELACIÓ DE LA PLAÇA ALFONS XII I L’APARCAMENT SUBTERRANI, VINCULADA A UNA NOVA
CONCESSIÓ. 

Se sotmet  a  debat  del  Ple  la  següent  proposta  subscrita  pel  Grup  Municipal  de  Junts  per  Tortosa  –
Compromís Municipal:

-  Pàg. 6 / 33 -           MGE / erc



Plaça Espanya, 1
43500 Tortosa

T 977 58 58 00
F 977 58 58 52

info@tortosa.cat

www.tor tosa.cat

                               

«La plaça Alfons XII és, sense dubte, un dels espais emblemàtics de l’eixample de Tortosa. Estrenada com a
tal  l’any  1890,  la  plaça  adquireix  el seu format actual el 1989 amb una concessió municipal de
l’aparcament subterrani que va permetre renovar l’espai com el coneixem ara, sense cap cost per a les
arques municipals.  Esta concessió acaba este  mes de maig i  el  govern actual  ha decidit  prorrogar  la
concessió  fins  al  30  de  setembre  d’este  2024,  amb  la  voluntat  inicial,  segons  han  anunciat,  de
remunicipalitzar-ne el pàrquing i que els treballadors passin a ser treballadors municipals.

Des de Junts per Tortosa considerem que seria un greu error no aprofitar la finalització d’esta concessió
per iniciar-ne una de nova que permeti d’una banda renovar l’aparcament, amb moltes mancances fruït
d’un contracte que es va gestar fa gairebé tres dècades, però també per tirar endavant una remodelació de
la plaça Alfons XII com un nou espai de trobada al centre de la ciutat, tot sense cost per a l’Ajuntament.

En el mandat passat, el govern de Junts per Tortosa va encarregar un avantprojecte a l’arquitecte Ramon
Valls  que incloïa la  reforma tant  de la  plaça com de l’aparcament.  En aquell  moment  ja  vam dir  que
l’actuació estaria condicionada a la finalització de l’actual contracte, que es produeix ara, i a l’inici d’una
nova concessió.

El  projecte  de  remodelació  de  la  plaça  Alfons  XII  i  el  pàrquing  preveu  transformar  l’actual  espai  per
convertir-lo en un lloc més adient per a l’activitat ciutadana, i poder esdevenir un nou punt de trobada i de
lleure. 

L’actuació rebaixa l’actual nivell elevat de la plaça fins a situar-lo a un únic nivell en relació amb la resta de
carrers de l’entorn, eliminant així les barreres arquitectòniques. A més, preveu la planta d’arbrat i genera
un àgora central on fer activitat diversa.

El projecte preveu convertir l’actual plaça en una plaça més amable amb un paviment de color terra que
evoca l’aspecte que tenia la plaça originàriament,  i  aposta per  fer guanyar  protagonisme a l’escultura
d’Innocenci Soriano-Montagut ‘Mare i fill’, sobre un petit estany d’aigua i brolladors,  en un dels extrems de
la plaça. L’espai també compta amb una zona infantil i unes pèrgoles que generen ombra amb plaques
solars.

L’actuació prevista fa créixer la plaça cap a un dels laterals, integrant així el carrer Argentina mitjançant una
plataforma única amb prioritat per al vianant, amb l’objectiu de pacificar el trànsit a esta zona i donar
continuïtat a la xarxa de carrils bici existent.

Pel que fa a l’aparcament subterrani de la plaça, l’avantprojecte preveu una intervenció que, a més de
renovar-se la instal·lació interior, referma la  seva  impermeabilització,  instal·la  ascensors,  i  canvia  els
accessos del pàrquing. Així, es planteja que les rampes d’entrada i sortida de l’aparcament es traslladen al
carrer Berenguer IV que amb un canvi de circulació al carrer Màrtirs 1640, faciliti l’entrada i sortida de
l’aparcament, connecti amb Ronda Reus i Ronda Docs, alhora que també es redueix el volum de circulació
pel carrer Cervantes i Argentina.

Per  tot  això,  el  grup municipal  de Junts  per  Tortosa demana al  ple  de l’Ajuntament  que s’adoptin  els
següents ACORDS:

Primer.- Instar el govern municipal a dur a terme una nova concessió de l’aparcament de la plaça Alfons XII,
vinculada a la remodelació de la plaça i el pàrquing.

Segon.-  Instar el govern municipal a dur a terme el projecte executiu de la plaça Alfons XII, d’acord amb
l’avantprojecte redactat per l’arquitecte Ramon Valls. 

Tercer.-  Instar  el  govern  municipal  a  que  la  nova  concessió  prevegi iniciar  este  2024  les  obres  de
remodelació de la plaça i de l’aparcament subterrani.

Quart.-  Comunicar  este  acord  a  l’Associació  de  Veïns  del  Centre-Nucli  Històric; a la Federació
d’Associacions de Veïns de Tortosa; a la Federació  de  Comerç,  Serveis  i  Hostaleria  Tortosa  Més;  i  a
l’Agrupació Centre Comercial Tortosa.»

*-*-*
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem ara, ja sí, al punt de propostes dels grups municipals, i en este cas hi ha una proposta del grup
municipal de Junts per Tortosa Compromís Municipal per dur a terme la remodelació de la plaça Alfons XII i
l'aparcament subterrani, vinculada a una nova concessió. Té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Moltes gràcies, alcalde. Regidores, regidors, bona tarda. La plaça Alfons XII, com tots saben, és un dels
espais  emblemàtics  i  centrals  del  nostre  Eixample.  La  plaça,  tal  com la  coneixem avui,  parteix  de  la
urbanització que es va fer l'any 1989, en una concessió municipal  de l'aparcament subterrani que va
permetre renovar l'espai com el coneixem ara en aquell moment, sense cap cost per a l'Ajuntament. Esta
concessió  acaba este  mes  de maig.  El  govern actual  ha  decidit  prorrogar  la  concessió  fins  al  30 de
setembre  d'este 2024,  tal  com ara  mateix  acabem d'aprovar,  amb la  voluntat,  com s'ha  exposat,  de
remunicipalitzar-ne el servei del pàrquing i que els treballadors passin a ser treballadors municipals. Des
de Junts per Tortosa considerem que seria un greu error no aprofitar ara la finalització d'esta concessió per
iniciar una de nova que permetria, d'una banda, renovar l'aparcament de les moltes mancances que té el
dia  d'avui,  especialment  les  barreres  arquitectòniques,  però  també  per  poder  tirar  endavant  una
remodelació de la mateixa plaça Alfons com un nou espai de trobada al centre de la ciutat, continuant amb
la recuperació de diferents espais com ha estat el carrer Cervantes o com ha estat la plaça de l'Ajuntament
a l'Eixample. Tot això sense cost per a l'Ajuntament, d'acord amb una nova concessió. De fet, al nostre
programa  electoral  portàvem  la  nova  concessió  amb  la  urbanització  de  la  plaça, la  reforma  de
l'aparcament, d'acord amb el projecte presentat el passat mandat.  L'avantprojecte que vam executar fa
més d'un any, que es pot considerar un bàsic pel detall que té i per com es va arribar  també a fer tot amb
detall per part de l'equip de l'arquitecte Ramon Valls, del despatx d'arquitectura de Ramon Valls, arquitecte
tortosí, està dipositat a l'Ajuntament, i incloïa la reforma tant de la plaça com de l'aparcament. I  en aquell
moment,  exactament va ser  el  18 de març del 2024  quan vam presentar  el  projecte,  ja vam dir  que
l'actuació estava condicionada a la finalització de l'actual contracte, que es produeix en estos moments i,
per tant, a l'inici de la nova concessió. 

El  projecte  de  remodelació  de  la  plaça  Alfons  XII  i  el  pàrquing  preveu  transformar  l'actual  espai  per
convertir-lo,  com hem dit,  en  un lloc  millor  per  al  centre  de la  ciutat  amb activitat  ciutadana i  poder
esdevenir este nou punt de trobada, de lleure. L'actuació rebaixa el nivell de la plaça fins a situar-lo a un
únic  nivell,  amb  relació  també  amb  els  carrers  de  l'entorn,  i  elimina,  d ’esta  manera,  les  barreres
arquitectòniques que trobem en tot aquell àmbit. I a més, preveu també la plantació de nou arbrat. Es
genera  una nova àgora central.  En definitiva,  un nou espai  per  a  la  ciutat.  El  projecte també preveu
convertir la plaça en una plaça més amable, recordant també com era abans de l'any 89 amb color terra
per tal de poder evocar aquell aspecte de la plaça originària. I també dona protagonisme a l'escultura de
Soriano Montagut, Mare i fill també, que en estos moments tampoc té l'espai que requeriria la importància
que té esta escultura dintre de la plaça. I també compta amb una zona infantil, unes pèrgoles que generen
també ombra amb plaques solars. L'actuació prevista també fa créixer la plaça cap als laterals, integrant
també al carrer Argentina mitjançant una plataforma única amb un carril bici, i també així dona continuïtat
a la xarxa de carrils bici existents i va ampliant els carrils bici que tenim a nivell de la ciutat.

I  pel  que  fa  a  l'aparcament  subterrani,  l'avantprojecte  preveu  una  intervenció  que,  més  enllà  de  la
renovació pel  que fa també a la instal·lació d'ascensors i la impermeabilització,  també millora tots els
accessos al pàrquing. I això és un dels elements a destacar, com és el cas d'un avanç en la mobilitat de
l'entorn, perquè es preveu canviar les rampes d'entrada i sortida de l'aparcament, traslladar-les al carrer
Berenguer IV. D'aquesta manera, la circulació s'uneix a la plaça Alfons pel carrer Màrtirs 1640 i facilita
l'entrada i sortida de l'aparcament, connectant amb Ronda Reus i amb Ronda Docs i, per tant, a través dels
terrenys de Renfe, el que fa és connectar també tot aquell entorn amb l'entrada de la ciutat, de manera
que allunya els cotxes tant de l'avinguda Generalitat com també del carrer Cervantes, i per tant millora la
mobilitat i fa aquell entorn molt més amable i més per a les persones. Per tot això, creiem que ara que
finalitza la concessió, és el moment de no perdre una oportunitat com aquesta i des del grup municipal de
Junts  per  Tortosa  fem aquesta  proposta  en positiu  demanant  al  Govern que porti  a  terme una nova
concessió de l'aparcament de la plaça Alfons, vinculada a la remodelació de la plaça i el pàrquing, porti a
terme el  projecte executiu del projecte bàsic,  que ja disposa l'Ajuntament,  de redactat per  l'arquitecte
Ramon Valls, i que durant este 2024 es porte a terme l'inici de les obres de remodelació de la plaça i de
l'aparcament subterrani.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies, senyora Roigé. Té la paraula el senyor Sergi Arnau, en representació del grup municipal de
la CUP.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Gràcies, senyor alcalde. Bé, des de la CUP creiem que cal revitalitzar i humanitzar les nostres places i els
nostres barris i, per tant, estem d'acord que l'actuació a la plaça Alfons és urgent. Tot i que no coneixem en
detall el projecte del qual parla la moció perquè no hem vist més que la imatge i la notícia aparegudes a la
premsa, segur que podríem estar d'acord en diverses de les actuacions que cita la moció que millorarien
l'espai actual. Sí que sospitem que veient la trajectòria de la remodelació de les places que han portat a
terme els últims anys quan governaven, acabaria sent una plaça de formigó sense fonts i amb poc arbrat i
sense bancs on seure. I nosaltres apostem per transformar-les en espais amables per a les persones, en
parcs infantils i zones de sorra per jugar amb fonts que funcionen i amb bancs en ombres, per exemple.
Per  altra  banda,  la  moció  afirma  que  no  tindria  cap  cost  per  a  l'Ajuntament  sense  aportar  dades
econòmiques concretes, així que no sabem els ingressos de la concessió que plantegen ni el cost total del
projecte que volen portar a terme.

Sí que podem valorar que si una empresa vol prendre la gestió de l'aparcament a canvi de finançar l'obra
que vostès plantegen és perquè els diners que guanyaran a través de la gestió de l'aparcament serà molt
més  gran que el  que suposa  fer  l'obra.  No entenem,  per  tant,  quin  interès tenen,  en què l'excedent
econòmic de la gestió de l'aparcament passe a mans privades. Com bé saben, la CUP estem en contra de
fer una altra concessió de l'aparcament. Creiem que també la gestió dels aparcaments municipals ha de
ser cent per cent pública i directa, i en tot cas, s'ha de buscar una altra via per a finançar la remodelació,
sense que això suposi que es pose en mans privades una altra vegada la gestió de l'aparcament. I és per
això que votarem en contra de la moció.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Arnau, té la paraula ara la senyora Lleixà, en representació del grup municipal d'Esquerra
Republicana.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies,  alcalde.  Regidores,  regidors,  tothom que ens està escoltant.  I,  en primer  lloc,  sí  que voldria
manifestar tot el suport a la candidata de la CUP davant d'estos atacs LGTBI-fòbics que són intolerables i
que ella està patint. Bé, centrant-mos ja en la moció, mos trobem una vegada més en una moció populista,
tot i que necessària. Hi estem d'acord. Porten una moció per fer el seu projecte, un projecte del qual abans
de les eleccions va presentar un projecte bàsic sense cap estudi de viabilitat econòmica. Just avui hem
aprovat la pròrroga extraordinària del contracte de la concessió administrativa per a la gestió i explotació
del pàrquing de la plaça d'Alfons XII, una concessió administrativa perquè aquesta gestió i explotació, que
es  va  adjudicar  el  1989  per un  per  un  termini  de  35  anys,  s'ha  considerat  necessari  i  convenient
perllongar-la fins al màxim del 30 de setembre d'este mateix any en els mateixos termes concessionals. La
plaça Alfons XII, evidentment, és un espai emblemàtic de la ciutat que fa anys que està en molt mal estat i
que necessita ser remodelada,  igual que el pàrquing, amb filtratges importants cada vegada que plou i
també els problemes d'accessibilitat que tots coneixem.

Estem també d'acord en el fet que l'escultura de Soriano Montagut ha de guanyar protagonisme. Ara bé,
també volem dir que ha tingut 16 anys per fer alguna acció i no s'ha fet. Ara sembla que hi ha presses en
haver d'iniciar estes obres abans que acabe el 24. Cal reconvertir i transformar la plaça i el pàrquing. Hi
estem d'acord. Ara bé, el projecte del qual es parla i que es va presentar just abans de les eleccions amb
un import de 5,1 milions d'euros, no tenia cap estudi de viabilitat econòmica i, per tant, també hem de dir
que este projecte era el seu projecte, no el nostre, i sempre hem dit que tots els projectes que ens vam
trobar els revisaríem i si eren prioritaris i viables econòmicament i tècnicament, es mantindrien, com hem
fet amb altres projectes, sinó es modificaran, tal com s'està fent amb altres projectes de l'anterior mandat,
com la  reforma de  l'actual  Auditori  i  el  projecte  dels  Josepets  o  l'espai  de  l'Absis.  Donaré  també un
missatge de tranquil·litat, la plaça d'Alfons XII i el pàrquing es remodelarà, clar que sí. Ara bé, serà amb el
nostre projecte, el de l'actual govern municipal, i això es farà quan es consideri oportú i es disposi del
projecte amb l'estudi de viabilitat que pertoca, sense pressions. Una vegada més li he de dir i ha d'acceptar
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que ara és l'actual govern el que pren les decisions i decidim els projectes a realitzar. Per tant, i quan
tinguem este estudi de viabilitat, serà quan prendrem la decisió. I també ja sap que hi estem treballant , per
tant, el nostre vot és en contra.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Lleixà. Ara té la paraula, en representació del grup municipal de Movem Tortosa - Partit
dels Socialistes de Catalunya, el senyor Francesc Vallespí.”

Intervenció del Sr. Vallespí

“Gràcies,  senyor  alcalde. Regidores  i  regidors.  En  el  punt  anterior  hem  dictaminat  favorablement  la
proposta d'acord de la pròrroga extraordinària del contracte de concessió administrativa i per a la gestió i
explotació del pàrquing de la plaça Alfons XII.  En contrapartida, vostès ens presenten ara, després,  la
moció per dur a terme la remodelació de la plaça Alfons XII i l'aparcament subterrani vinculat a una nova
concessió.  Ens parlen d'un projecte bàsic presentat  el  març del 2023, a menys de dos mesos de les
eleccions municipals, quina coincidència!, i amb un cost de 5,1 milions d'euros. Ens parlen també d'un
projecte bàsic, sense cap tipus d'estudi, de viabilitat econòmica que el faci possible. Per tot això, entendran
que el que no farem, des del Govern, serà començar la casa per la teulada, i per això hem encarregat un
estudi al respecte. Un estudi que tindrem a l'estiu i que ens donarà a conèixer la viabilitat tant de la plaça
com de la reforma de l'aparcament. A més, l'estudi determinarà amb quin import màxim d'inversió i quina
durada de la concessió serà viable la reforma i l'explotació del pàrquing de la plaça Alfons XII. Recordar-los
que la Llei de contractes ara és molt restrictiva quant al període d'anys de concessió. Si parlem de realitats,
i com ja els he dit, el govern actual estem treballant per analitzar si el projecte és viable econòmicament i
que a la vegada permeti la reforma integral de la plaça d'Alfons XII per deixar-la en les millors condicions
per a les tortosines i pels tortosins. Per tot el que s'ha exposat, entendran que el nostre vot serà contrari a
la seva moció. Moltes gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Vallespí. Té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies. Lamentar que no hagin acceptat una proposta en positiu que millora l'espai i que ens permetria
poder avançar entorn de la plaça. Però, en primer lloc, el senyor Arnau diu «no conec el projecte». El vam
explicar en comissió. De fet, el vam explicar aquí, al saló de plens, a la comissió d'Urbanisme, que vostè
n'era membre. El vam explicar a tots els regidors i es va explicar per part de l'arquitecte redactor, però sinó,
el demana, està a Urbanisme i veurà que hi ha bancs, que hi ha font, que hi ha ombres i que hi ha un parc
infantil. Per tant, està tot el que vostè reclama i que està aquí mateix. I pel que fa a treure una concessió,
se'n diu col·laboració publicoprivada i funciona, i funciona molt bé. Però en definitiva, el senyor Vallespí li
acaba de dir que estan estudiant quants anys durarà la concessió. Per tant, jo crec que el seu discurs amb
el discurs que diu el govern no acaba de lligar, perquè vostè diu que no hi haurà, que això serà el que es
farà, quan el que serà  són treballadors públics i municipalització. I el senyor Vallespí acaba de dir que
estan analitzant  o  que analitzaran  a  partir  d'aquí  què  faran,  què portaran a  terme i  quant  durarà  la
concessió de l'aparcament. La senyora Lleixà ens diu que és populista i necessària. Bé, una cosa no lliga
amb l'altre, és evident que és necessària. Jo, populista, no la veig pel fet  que és un projecte que estava
engegat, que també els dic que, tant el senyor Vallespí com a la senyora Lleixà, que es va fer un concurs
d'idees el 2022, a meitat mandat i que es va adjudicar a final del 22 per tal de poder-se portar a terme, a
final del 22, no a meitat 22, i es va portar a terme durant el 22 i el 23. Per tant, res d'una setmana abans,
és a dir, es va portar a terme durant l'any 22 i l'any 23. Suposo que vostès, els dos últims anys de mandat,
també deuen fer coses, entenc jo. En tot cas, era un projecte bàsic que el que suposava a continuació, i és
el que preteníem fer nosaltres si haguéssim governat com la ciutadania ens va votar, era portar a terme
l'estudi econòmic, evidentment, per treure la concessió.

Han passat onze mesos, en estos onze mesos no han fet res i l'únic que ens diuen és que han encarregat
un estudi.  Vostès l'únic que fan és encarregar estudis. Després, quan els demanem los estudis, tampoc
mos els donen, però ja els avanço que els demanem este estudi i  que els ho demanarem també per
instància,  perquè  sinó després  tampoc  ens  ho  porten,  de  quin  estudi  han  encarregat  i  a  qui  li  han
encarregat. En tot cas, perquè sempre, després, només fan que fer coses. Però després, quan és l'hora de
la veritat, no apareixen. I, per tant, senyora Lleixà, ens diu ho farem sense pressions, sense pressions és
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evident, perquè després d'onze mesos de pressió suposo que no en deu tenir  cap, ja. Però el que és
evident és el que sabia tothom. Fa  trenta-cinc anys que això finalitzava  el maig del 2024. Ara ja ho han
allargat fins al 30 de setembre. Veurem fins al 30 de setembre tot el que s'ha de fer perquè les coses que
s'han de fer fins al 30 de setembre són moltes. Per tant, espero que ja estigui tot en marxa. I, en tot cas,
els diem que em sembla molt trist que avui votin en contra d'una moció. De nou el regidor de la CUP fa el
que diu absolutament el govern, en este cas amb un concepte més ideològic a l'hora de dir que s'ha de
municipalitzar, d'acord, però en tot cas sense mirar el projecte, cosa que li demano que faci perquè tot el
que ha dit està inclòs en este projecte. Per cert, un projecte molt bonic, fet, com dic, per l'arquitecte tortosí
Ramon Valls.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Té la paraula el senyor Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Sí, gràcies, senyor alcalde. Bé, també la plaça de l'Ajuntament contemplava ombres quant a arbrat i bancs
per a seure-hi, i no n'hi ha cap. Esperem que el govern municipal actual pose remei a això. Llavors, a partir
d'aquí. Jo en cap cas he donat suport a la proposta del govern perquè no la conec i he dit quin és el nostre
posicionament amb relació a la concessió de l'aparcament, diguéssim, que es puga traure a concessió una
altra vegada, que la rebutgem, vinga per part de Junts per Tortosa o vinga per part del govern municipal;
quan coneixerem la proposta que té el govern amb relació a això, n’opinarem i en tot cas votarem en
conseqüència.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Arnau. La senyora Roigé té la paraula per tancar el debat.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“En tot cas, d'arbrat n'hi ha, la font també, que no la vulgui fer funcionar el govern no vol dir que no n’hi
hagi ni, n’hi ha i estaria molt bé que funcionés. I, d'altra banda, el que li diria és que jo no li he dit que doni
suport al govern. És evident que li està donant suport a tot des de fa onze mesos. Absolutament a tot
entregadíssim. Això ja s'anirà veient perquè en  onze mesos encara no hem municipalitzat res més enllà
d'això que veurem ara. Però en tot cas, el que li estic dient és que el senyor Vallespí ha dit que estan
estudiant quant durarà la concessió, quin període durarà i com anirà a partir  d'este estudi econòmic. I
vostè ha dit que estava molt  content que es portés a terme la municipalització, i que no hi hagués una
concessió. Bé, no sé si està content o no, però que en tot cas, que vostè el que volia era que es portés a
terme una municipalització i que no hi hagués una concessió i ja està. A partir d'aquí nosaltres no ho
compartim, creiem amb la col·laboració publicoprivada. No ens costaria a l’Ajuntament cap cost, tindríem
una plaça nova, com vam fer al seu moment amb la plaça del Carrilet o com vam fer amb la plaça Gerard
Vergés, que ens va permetre poder tindre dos aparcaments subterranis amb unes places urbanitzades.
Però en tot cas ho lamentem. Són propostes en positiu que vostès avui rebutgen tots plegats.  Però en
definitiva, nosaltres evidentment no compartim i continuarem fent les propostes que creguem necessàries,
encara que els molestem, perquè és evident, com ha dit la senyora Lleixà, que vostès governen, però si no
governen i no fan les coses, evidentment nosaltres, des de l'oposició, insistirem perquè es facin.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Entenc que també queda rebutjada la moció per 11 vots en contra i 10 a favor. I
en tot cas sí que apuntar que d’aquest estudi està el decret ja realitzat del 19 de març d'enguany. Per tant,
s'està treballant en esta línia i una vegada hi hagi la resolució d’este decret sabrem quina és la viabilitat
econòmica amb relació a poder actuar a través d'una concessió o no en este lloc tan important de la ciutat
i, per tant, a partir d'aquí, com s'ha explicat, es prendran les decisions oportunes.” 

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda rebutjar la proposta amb deu vots a
favor, corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10); i onze vots en contra
corresponents  als membres de la  corporació dels grups municipals de  MT–PSC–CP (7),  ERC–AM (3)  i
CUP–AMUNT (1).
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II. PART NO RESOLUTIVA

08 – DACIÓ DE COMPTE DELS EXTRACTES DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL i
RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA

a) Extractes de la Junta de Govern Local:

- 15/2024, de 18/03/2024 - ordinària.
- 16/2024, de 25/03/2024 - ordinària.
- 17/2024, de 02/04/2024 - ordinària.
- 18/2024, de 08/04/2024 - ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 485/2024 a la 967/2024.

*-*-*

 El consistori en queda assabentat.

09 – INFORMES DE L’ALCALDIA. 

No n’hi ha.

10 – CONTROL DELS ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

1. INTERVENCIÓ DEL SR. ÒSCAR OLOGARAY ARASA

Sr. Ologaray:  “Alcalde, regidores, regidors. Abans de començar les noves preguntes, li demanaria si pot
respondre la que va quedar pendent en la darrera sessió plenària.”

Sr. Alcalde: “Si em recorda quina va ser la que vostè va fer?”

Sr. Ologaray: “Gràcies. En tot cas, veig que li he de tornar a formular. Des del passat mes d'octubre hem
demanat reiteradament a la Comissió de Cultura i Festes les despeses de la Festa del Renaixement i de les
Festes de la Cinta. De fet, el senyor Grau  fa tres mesos que ens diu a cada comissió que té un  Excel
preparat que només ens l'ha d'enviar i fins i tot al darrer ple, i així constarà a l'acta, quan ho vam reclamar
ens van dir que ens ho farien arribar durant aquella tarda o l’endemà, però no ha estat així. Ha passat un
mes més i encara no ho hem rebut. Nosaltres no volem haver de recórrer a la GAIP, a la Comissió per la
Garantia de l'Accés a la Informació Pública, però és que amb la seva actitud no ens queda cap remei. Els
hem deixat molt marge des de l'octubre fins ara, però és que estem a punt d'iniciar una nova edició de la
Festa del Renaixement i encara no ens han facilitat la informació de la passada. I esta actitud al final no
quadra amb les seves paraules. Diu que vol ser un govern transparent, però no és així. Esta situació ens
preocupa molt.  Ens preocupa perquè o bé a  dos mesos  de la  Festa  del  Renaixement  no han passat
comptes de l'edició del 2023, que esperem que no sigui així, o si ho han fet, no ens estan facilitant esta
informació i l'estan amagant. Per tant, li prego novament, per segona vegada en ple, després de diverses
vegades en comissió, que ens facin arribar la informació sol·licitada. Gràcies.”

Sr.  Alcalde:  “Gràcies,  senyor  Ologaray.  Té  la  paraula  el  regidor  de  la  Festa  del  Renaixement,  qui  li
contestarà al respecte.”
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Sr. Grau: “Bé, molt bona tarda, regidors, regidores. Em sorprèn la seua pregunta, especialment amb relació
a les festes del Renaixement. No sé si els membres del seu grup municipal en poden donar fe. Crec que
l'última comissió vaig relatar  agrupada-ment els costos derivats de la Festa del Renaixement i se’m  va
requerir, el senyor Domingo Tomàs, aquí present, la relació de les factures i és així, però les dades les vam
presentar pel que fa a la Festa del Renaixement agrupades. Ara bé, de memòria li podria dir  pel que fa a
campaments, grups locals, grups internacionals, etcètera. No sé si és que no estava amatent a la comissió
o no li  va agradar com li  vaig presentar  les dades,  malgrat que va quedar clar que quedava pendent
facilitar la totalitat de les factures, però les dades sí que es van oferir, almenys pel que fa a la Festa del
Renaixement, i els vam demanar a fer el mateix quadrant pel que fa a festes i també a oferir-los la relació
de factures pel que fa a festes. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies. Senyor Grau. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde i regidor. En tot cas, l'únic que es van limitar a dir les comissions van ser les
grans xifres. Ens van donar quant s'havien gastat en campaments, quant s'havien gastat en grups i quant
s'havien gastat en sonorització, i quatre o cinc conceptes més. Els vam tornar a dir, i així ho va fer el meu
company, el regidor Domingo Tomàs, que el que demanàvem eren els detalls. Demanàvem estes factures i
demanàvem, en tot cas, la informació, la mateixa que s'havia facilitat tots els anys quan hi havia el govern
de Junts per Tortosa. En este cas, de Festes de la Cinta, no tenim ni estes grans dades, no tenim res. Ja
sap que ha passat bastants mesos, i, en tot cas, el que li demanaria també és respecte cap a la resta de
regidors.  Crec que no li  correspon a  vostè dir si estem atents o no en una comissió,  perquè intentem
prendre nota de tot i intentem fer la nostra tasca, i crec que és una falta de respecte i un menyspreu cap a
l'oposició que el govern no hauria de tindre. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray. Jo crec que no se li ha faltat al respecte. Vostè també ha dit que no
s'havia donat una informació que ara s'ha vist que sí. Una altra cosa és que no sigui completa, però en tot
cas té la paraula el senyor Grau.”

Sr. Grau: “Ja em disculparà, però, utilitzar de manera recurrent que hem comès faltes de respecte contra el
grup de l'oposició o qualsevol altre membre de la corporació, per molt recurrent que ho faci , anar als plens
o les comissions no té perquè ser més cert, ja li he dit. Segurament el fet de donar-li agrupades a vostè no
li va agradar, però no  venir aquí a dir que no s'han ofert les dades, quan, a més a més, en la mateixa
comissió, se mos va instar a entregar la relació de factures, i en cap cas li vam dir que no. Però vostè no
pot vindre aquí avui i dir que no li han facilitat les dades, perquè sinó consultarem les actes de la comissió i
veurem que les dades que vaig oferir anaven amb relació a les festes del Renaixement, no amb relació a
altres conceptes derivats de la gestió de l'Ajuntament. Però bé, si vostè vol continuar dient que no li vam
oferir estes dades, si no li van agradar, aquí, evidentment podem entrar en discrepància. Però vosté vindre
aquí a dir que no hem entregat estes dades, però segurament la falta de respecte és de vostè de cara a
este govern que està mentint. I això sí que és una falta de respecte.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula el senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde. En tot cas, sorprès, un ple més les respostes d'este govern. És que, senyor
Grau, no ens han donat les dades que hem demanat. Si li demanem unes dades i vostè en dona unes
altres,  o ens dona només una part,  no  ens està donant  les  dades i  és evident  que vindrem aquí  i  li
reclamarem perquè vostè, i ho determina el ROM, té deu dies per facilitar la informació, i portem des de
l'octubre. I el ple passat ens va dir que aquella mateixa tarda o l'endemà ens donaria, i no va ser fins a la
següent comissió. Han passat tres setmanes des de la comissió i no hem rebut les dades. No les hem
rebut. Per tant, el que li demano és que ens faci arribar  com més aviat millor i que ens faci arribar  les
dades completes. Perquè el que va fer la comissió va ser cantar unes dades. No va tindre ni la delicadesa
de donar-nos les dades, ens les va cantar, un número darrere de l’altre, i els tres regidors de Junts per
Tortosa el que vam fer va ser apuntar-les. Unes grans dades que no van donar resposta a allò que li anem
demanant des de l'octubre. Per tant, crec que falta de respecte, cap ni una i seguix faltant festes, de la
festa de la Cinta encara no tenim ni un número, no tenim ni estes grans dades. Esperem que això es pugui
resoldre  com més aviat millor, perquè la veritat és que des de l'octubre ara crec que han tingut temps
suficient per a preparar estes dades, perquè els recordo que el Reglament determina que tenen 10 dies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray. Té la paraula el senyor Grau.”
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Sr. Grau:  “Bé, per tancar aquesta discussió, perquè podríem estar permanentment així, li reitero, natros
entregarem les  dades  de factures,  com així  em vaig  comprometre  a  la  darrera  comissió  amb el  seu
company, el senyor Domingo Tomàs. I així mateix ho farem i també les de les festes de la Cinta. No tinc cap
inconvenient. Ara bé, les factures i els conceptes agrupats vam seguir un model molt similar al que se
seguia en anteriors edicions de la Festa del Renaixement. Per tant, no entenc ara que no li agradi. Però bé,
és que a més a més, ja li vaig reiterar, que no tenim cap inconvenient a facilitar el llistat de factures que es
van pagar,  però en aquell  moment les primeres dades que es van oferir a la comissió eren les dades
agrupades. Per tant, no tinc cap problema que li faig una relació, com ja em vaig comprometre a l'anterior
comissió i, per tant, no veig cap inconvenient a fer-ho.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Grau. El senyor Domingo Tomàs m'ha demanat la paraula.”

Sr. Tomàs:  “Per al·lusions alcalde, moltes gràcies. Per centrar també una mica el debat en el punt en el
qual l'estem tenint i no fer una pregunta més, després, al meu torn d'intervenció. I jo crec que és un tema
que, evidentment, la sintonia en la comissió informativa és bona. Tots mos dirigim uns als altres en màxim
respecte. Però des de l'octubre que vam demanar els números,  res de res. Vam demanar una relació
detallada de totes les factures, i això no ho ha inventat ni este regidor que sí, vinc de l'anterior govern, ni
els meus companys que m'acompanyen a la comissió, que són regidors nous d'esta nova corporació. Per
als que no ho sàpiguen, i potser el senyor Grau tampoc ho sap, això és una tradició que va iniciar el grup de
Movem Tortosa. Movem Tortosa va demanar una sèrie de dades quant a festes i  quant a la Festa del
Renaixement, es van donar capítols agrupats en conceptes per partides i es va demanar un desglossament
per a tot;  i així, s'ha anat fent cada any, donant un llistat  amb tota la relació de les seixanta, cinquanta,
setanta o vuitanta factures. És més, no sé el que dirà l'acta perquè tenim la comissió d'aquí a uns dies,
però recordo que fins i tot vam dir que reclamàvem amb urgència els números de la Festa del Renaixement
i que enteníem que potser amb les festes no es podia tindre encara tot lo detall d'algunes coses, perquè
enteníem que es podia estar tancant i, evidentment, no vam demanar absolutament res de la cavalcada de
Reis. Som conscients també dels tempos, per tant, tampoc poden demonitzar la tasca que ens pertoca fer
com a oposició.  Volem tindre les dades per  fer-mos natros l'agrupació que considerem necessària per
capítols, vostè ho ordenarà en peres i pomes, i jo ho ordenaria en plàtans, en préssecs i albercocs, vull dir.
Cadascú farà d'alguna manera l'agrupació com voldrà. Per tant, reitero, volem les dades tal com les vam
demanar a l'octubre. No mos passin més amb raons i ja està. I no cal entrar en un debat ni allargar-ho més.
Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyor Tomàs. Té la paraula el senyor Grau.”

Sr. Grau: “Sí, hi estem d'acord, sí, en la mateixa sintonia que vostè mateix ha expressat. Nosaltres no volem
demonitzar ningú. Crec que a la comissió informativa de les àrees que pertoca no ho hem fet. És més, de
vegades li hem expressat, fins i tot, a causa també aquest retard, que no és motiu d'aquest ple. I havent
expressat això, mos vam comprometre en esta primera versió es va entregar agrupada perquè enteníem
que així s'havia anat fent per capítols com i com ja s'ha esmentat, i mos vam comprometre en la mateixa
comissió  oferir  el  llistat  de  les  factures.  I  aquesta  comissió  encara  no  s'ha  produït.  Per  tant,  no  vull
continuar amb aquest debat, ni molt menys, malgrat que si volen continuar cap problema, però entenem
que no, perquè així mateix s'ha expressat i ho farem arribar tan prompte puguem i tinguem la disponibilitat
d'esta informació.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Grau. Em torna a demanar la paraula al senyor Tomàs.”

Sr. Tomàs:  “Sí, només prego que no sigui tan prompte puguem,  sinó que sigui ja. És a dir, les dades les
tenen, tenen un Excel fantàstic que fins i tot si obrís ara l'ordinador, sabria dir-li on està cada pestanya,
perquè tampoc han inventat res. És a dir, és un Excel que se l'han trobat, és  copiar, pegar. Per tant, en
algunes qüestions estan en una situació que mos ha explicat el departament de Festes, per temes que jo
aquí no anomenaré. Ho podem entendre tot, però és que per al que els ha convingut ho han fet tot. És a
dir, quan ha convingut emprendre la licitació per a la direcció de la festa del Renaixement , aquí no hi ha
hagut problema, però per donar-nos tot un registre de factures, aquí no mos aclarim, siguem transparents.
Al final l'únic que volem és fer tots la nostra feina i nosaltres com a oposició, tenim dret a  fer-la també.
Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyor Tomàs. Per tant, quedem que s'acabarà donant la informació complerta
que acabem de comentar. Té la paraula el senyor Ologaray amb una altra pregunta.”
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Sr. Ologaray:  “Sí, gràcies.  Només per tancar molts oferiments. És el tercer mes que diuen que tenen les
dades, però al final no arriba la informació sinó anem a la GAIP per reclamar-ho. En tot cas, formulo una
nova pregunta. Li tornem a demanar, ja és el 7è ple que responguin les nostres sol·licituds d'informació.
Totes també les fem per escrit  en temps i forma. El passat ple no vam incidir en este aspecte perquè
havíem vist una voluntat d'intentar respondre dins  el termini, ni que sigui l'últim dia a última hora, però
sembla que este mes torna a no ser així. Desconeixem si la persona que suposadament només treballava
per respondre les nostres peticions ja no està a l'alcaldia. Els tornem a recordar que,  tal com indica el
Reglament Orgànic Municipal a l’article 39, apartat tercer, tenen vostès un termini màxim de deu dies per
facilitar-nos la documentació. Van tancar el 2023, sent la segona administració amb més reclamacions i
els dos primers mesos del 2024 i ja han assolit la primera posició. Però és evident que hi ha una voluntat
d'amagar esta informació, ara, abans ho hem vist. Sovint s'envia documentació que no és la sol·licitada o
els demanem l'estat d'execució d'un pressupost de totes les societats i ens n’envien només una. Tot això fa
que haguem de fer noves peticions de documentació i endarrerir cada vegada més el termini, però és que
hem rebut enllaços de descàrrega amb documentació que feia dies que estava caducada o fins i tot se'ns
ha posat  a  disposició  respostes  que  estan elaborades  en  una data  molt  anterior  al  lliurament  de  la
documentació, fent evident que aquella documentació estava preparada però retinguda per algun motiu.
Els preguem novament que compleixin el Reglament i que donin resposta en temps i forma a les preguntes
que plantegem.  Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Entenc que és un prec, no és una pregunta. En tot cas, tota la informació que tenim el dia
d'avui entenem  que  està  contestada  i,  en  tot  cas,  en tornarem  a  parlar.  Sap  que  li  vam  demanar
precisament a vostè que mos digués quines consideraven que no s'havien contestat i avui mateix algunes
d'aquestes  s'han  pogut  respondre.  I  moltes  vegades  no  és  per  la  voluntat  del  govern  o  de  no  ser
transparents, sinó perquè vostès demanen tota una sèrie d'informació que s'ha d'elaborar moltes vegades
per part dels tècnics. I és quan els tècnics també la tenen, és que nosaltres els fem arribar. En tot cas,
recepcionem el prec, tornarem a quedar amb vostè físicament per a veure exactament ara en quin punt
estem de qüestions que vostès consideren que no se'ls ha contestat. Té ara la paraula la… sí, té una altra
pregunta o un prec en este cas?”

Sr. Ologaray: “Bé, en tot cas, és encara la rèplica d'este prec que li he fet i , en tot cas, recordar-li que hi ha
una desena d'expedients encara oberts a la GAIP perquè hi ha moltes instàncies que no estan respostes o
que no se'ns ha facilitat tota la documentació, perquè li posaré algun exemple. Recorden que vam dir que
hi havia una part del romanent afectat, quan van calcular el romanent van dir que n'hi havia una part
d'afectat. Hem demanat fa més d'un mes que ens faciliten el llistat del romanent afectat i encara no el
tenim. Si vostès van poder donar fer un càlcul i donar una xifra, vol dir que van fer una resta i , per tant,
tenen uns conceptes. Fa més d'un mes i no hem rebut encara estos conceptes i la quantitat. Però bé, en
tot cas, també hi ha més exemples d'informes. Hi ha informes que no ens envien un informe que ens diuen
que el tenen i no l'envien. O expedients de contractació, com per exemple el de la  Barra tortosina. Hem
demanat l'informe de contractació, perdó, l'expedient de contractació del 2024 i ens han enviat el del
2023.

Doncs llavors és que no estan facilitant  la  informació que els demanem.  Per  tant,  és normal  que ho
tornéssim a entrar i és normal que  hi hagi diverses instàncies. Bé, no, no és normal. No hauria de ser
normal, perquè la informació que se'ns facilita hauria de ser la correcta. Però en tot cas entenem que així
ens que així ens toca perquè no es dona la informació que fan i ho lligo amb un altre prec. I és que amb
relació a aquestes peticions d'informació no acabem d'entendre el canvi que s'ha realitzat recentment,
mentre que la majoria de peticions se'ns responien digitalment, cosa que agraíem i valoràvem avui se'ns
han  facilitat  més  de  500  folis  d'informació  en  paper,  uns projectes  fotocopiats  canviant  la  dinàmica
habitual. És un fet que no canvia, que no quadra gaire amb els objectius de l'Agenda 2030, amb els ODS , i
que com a ciutat  ens hi  vam sumar  el  2021.  I  entenem que així  hem de continuar,  que ho hem de
continuar fent, i els preguem, per tant, que puguem tornar a aquesta dinàmica habitual que era de lliurar-
nos aquella informació que tenien digitalitzada en format digital i no com a fotocòpia. Gràcies.”

Sr.  Alcalde:  “Bé, sobre algunes de les coses que mos demana sobre el  romanent tinc entès que avui
precisament se'ls ha respost. Se'ls ha trucat per telèfon perquè vinguessin a recollir aquesta informació. En
tot cas, la tenim i li farem arribar si no s'ha fet arribar ja precisament via l'EACAT, perquè com no han vingut
a buscar-la en paper i, en principi, així se mos ha dit que s'havia fet arribar al migdia. Però, en tot cas, avui
era este un informe que estàvem esperant dels serveis tècnics per a poder-los respondre. I ja li dic mirarem
exactament quines són les qüestions que fan falta i els hi donarem resposta. Té la paraula.”
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Sr. Ologaray: “Sí, gràcies. Ja li avanço que després tindré alguna altra pregunta. He passat jo mateix a les
10 del matí a recollir tota la informació que hi havia. Se m'ha facilitat. No tinc cap trucada al meu telèfon,
suposo que la nostra portaveu tampoc en tindrà, però ara després ens ho podrà aclarir, però, en tot cas, no
s'ha posat a disposició. I avui a les tres de la tarda, quan hem sortit d'este Ajuntament, esta informació que
vostè comenta no la teníem si ens l'han fet arribar des de les tres, llavors potser és la dinàmica habitual
d'este  govern,  d'anar  a  última  hora,  però  li  asseguro  que  a  les  tres  de  la  tarda no  tenien  posada a
disposició tota esta informació i ja li avanço que després faré una altra pregunta.”

Sr. Alcalde: “Gràcies. Té la paraula, senyora Roigé.”

Sra. Roigé:  “Gràcies, per un aclariment, perquè quan diu que se'ns ha trucat o que se'ns ha notificat no
tenim cap trucada al respecte i, de fet, tenim un correu de pocs minuts abans de la Junta de portaveus que
no hi havia ningú a alcaldia quan l'hem rebut, i a partir d'aquí el que no és normal és que el dia del ple
acabéssim rebent els correus a les cinc i llarg de la tarda dient que tenen informació perquè és evident que
no tindrem temps de mirar-les. Els terminis han passat amb escreix, però, a més a més, també és usual i
comú. I esta setmana ha passat dues vegades de rebre els correus a les tres i quart de la tarda o a les tres
menys cinc de la tarda, quan ja no hi ha temps per tal de poder anar a recollir la informació, com va passar
el dia 30 a les tres i cinc de la tarda, quan l'endemà era festiu. I com ha passat també avui, passades les
cinc de la tarda i, per tant, els prego jo també, primer que no diguin que ens han trucat perquè no tenim
cap trucada. I segon, que facin les coses quan toca, a termini, i no quan ja no hi ha ningú a alcaldia per a
recollir-ho.”

Sr. Alcalde: “Torno a insistir-hi. Sé que vostè, senyor Ologaray, este matí havia passat a les deu i a vostè se
li havia comunicat que durant el dia d'avui se'ls donaria més informació  d'algunes de les qüestions que
feien falta i em consta o a mi se m'ha comunicat que sí que s'havia fet una trucada però que finalment no
han pogut arribar. En tot cas, la informació esta la tenim i suposo que per aquí se'ls ha enviat per correu o
via telemàtica perquè no han pogut assistir de forma directa i, per tant, els donarem la informació concreta
del romanent de la Barra tortosina i alguna altra informació que hi havia pendent. Té una altra pregunta,
senyor Ologaray?”

Sr. Ologaray:  “Sí, en queden unes quantes. En tot cas, també demanar que tinguen en compte el darrer
prec formulat anteriorment. Als diferents plenaris hem parlat de les llars d'infants públiques, públiques que
no gratuïtes, aquelles que vostès van anunciar que entrarien en funcionament al setembre i que no havien
de costar ni un euro als tortosins i a les tortosines. El passat 18 de setembre, quan vostès van portar al
plenari la petició de subvencions per a les llars d'infants, Junts per Tortosa, vam votar-hi a favor, però els
vam recomanar que demanessin el màxim de la subvenció, un milió i mig d'euros. Vostès ens van dir que
no feia falta i van demanar només 1,36 milions d'euros. El novembre vam presentar un informe econòmic
sobre les llars, un informe sense tarifació social, i que plantejava coses tan surrealistes com que el dia que
obrin  les llars d'infants  estarien totes  plenes.  Per  això,  al  ple  de desembre vam presentar  una moció
demanant-los que es miressin l'informe i que contemplessin places per a les famílies vulnerables. I com no,
el govern del no a tot, com hem vist avui, també hi va votar en contra.

El passat mes de gener Junts per Tortosa vam descobrir i vam fer públic que el Departament d'Educació els
havia denegat la subvenció per a les llars, perquè no s'havien tramitat correctament. Llavors van dir que
no, que claro, que ara així es presentaven a una subvenció millor, demanant, ara sí, 1,5 milions d'euros.
Bingo! El que Junts per Tortosa vam dir-los des d'un primer moment, quina casualitat! I amb este argument
van intentar amagar que no havien fet bé la feina. Però la realitat és més tossuda i el mes de febrer vam
descobrir que Tortosa tampoc havia entrat a la quarta convocatòria de les subvencions i l'equip de govern
no va donar cap explicació en aquell moment. El mes de març Junts per Tortosa vam detectar que no es va
rebre la subvenció perquè hi havia una quinzena de requeriments pendents i que l'avantprojecte presentat
no s'adequava a la normativa d'habitabilitat, seguretat, incendis o supressió de barreres arquitectòniques.
En aquell moment, el regidor d'Educació encara mantenia que la data prevista d'obertura era el mes de
setembre. Avui hem conegut que en esta nova convocatòria l'Ajuntament sí que ha rebut els recursos. Avui
sí que ho han fet públic de seguida. Quina casualitat. No com en les altres vegades que es va perdre la
subvenció que vam ser a l'oposició qui ho vam haver d'explicar. Deduïm que no entraran en funcionament
este setembre, com vostès van dir, però ens podria confirmar si entraran en funcionament el curs 2024-
2025? Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray, ha fet un repàs molt bonic de la història de les llars, però s'ha deixat
que vostès, en totes les convocatòries prèvies, com la senyora Roigé va dir ja en el seu dia, no volien
presentar-se i, per tant, si vostès no es van presentar en el seu dia, nosaltres ens hem presentat i hem
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aconseguit aquesta subvenció, tal com els vam dir. Amb relació a la segona sol·licitud ja els vam explicar
que tindríem en compte, a més, quan des del seu grup mos ho van dir, s i podríem incorporar encara més
recursos econòmics. Així ho hem fet, per tant, fent també, en este cas, cas a allò que vostès mos van dir. I
ara mos sorprèn que quan finalment aconseguim esta resolució i està subvenció històrica d'un milió i mig
d'euros, també ho critiquen. Suposo que això també deu ser l'oposició que vostès fan tan constructiva. En
tot cas, ja ho hem comunicat durant este matí, i altres vegades públicament, que les llars d'infants entren
en funcionament quan estiguen construïdes i quan això sigui possible, entrarà en funcionament a partir de
la informació  que  vostès també ja  mos van sol·licitar  amb relació  a la  subvenció  i,  en  este  cas,  a  la
resolució que va dictaminar el Govern de l'Estat perquè es pogués justificar fins al final del 2025. I que això
després s'haurà d'adequar a les diferents comunitats autònomes, com també així se mos va informar en
les diferents reunions que hem tingut amb el Departament d'Educació. Per tant, la pregunta que m'ha fet
vostè avui, ho hem explicat este matí, que entrarà en funcionament per al curs 2025-2026 si tot va de
manera correcta.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde. Després parlarem del nostre projecte per a les llars d'infants. Jo celebro que
sigui clar i que ens doni la raó i que digui que gràcies a Junts per Tortosa s'han aconseguit més recursos
per a la ciutat. I de veritat que de tot el nostre grup celebrem que així siga. Però el que em queda clar és
que este curs 2023-2024 els infants de les famílies vulnerables no han tingut cap llar que els pogués
acollir. I pel que veiem, el curs 2024-2025 tampoc hi haurà places que complisquen esta funció social. Ni
una plaça. Sabem que el nostre model no era este de construir dues noves llars, que era un altre. Era el
d'establir  una  llar  d'infants  pública  al  centre  de  la  ciutat,  mitjançant  la  col·laboració  publicoprivada,
aprofitant un edifici existent i sense que costés ni un euro als tortosins i a les tortosines. Però bé, és una
llàstima que el seu govern municipal no fer res per evitar el tancament de la llar d'infants de la Creu Roja,
mentre es construïen estes llars d'infants si este era el seu model. Ja li asseguro que amb el nostre model
els infants sense recursos tindrien garantida una plaça a una llar d'infants pública. Perquè no em vull ni
imaginar el que hauria dit  vostè o la CUP si amb el nostre govern municipal una sola família no hagués
tingut accés a una llar d'infants pública a Tortosa o, com a mínim, una plaça en una llar d'infants privada.
Però és evident que ara ja no passa res. En tot cas, lamentar molt esta situació i desitjar que es puguin
posar en funcionament com més aviat millor, també per estes famílies vulnerables que necessiten d'este
servei. Gràcies.”

Sr.  Alcalde:  “Gràcies,  senyor  Ologaray.  La veritat  és  que  em sorprèn que vostè està dient  que el  seu
objectiu era fer un edifici existent i concretament està parlant d'un edifici, com ha dit vostè de la Creu Roja.
La  pregunta  és  vostès  tenien  previstos  fer  concursos  públics  o  no?  Perquè  crec  que  vostè  sap
perfectament que hauria de ser així. I en tot cas, també dir-li que les llars d'infants públiques que estem
construint no són només per a famílies vulnerables, són per a tota la població. I ja li vam dir en el seu dia
que dintre d'estes llars públiques hi haurà la reserva, previ informe social per a les famílies vulnerables,
que així es determini. Per tant, a partir d'aquí, en el seu dia ja es determinarà com i de quina manera. Però
no són unes llars d'infants públiques com sembla, si no ho he entès malament,  sembla que vostè digui.
Entenc que té una altra vegada la paraula.”

Sr. Ologaray: “Sí, senyor Jordan, jo li demanaria que tornés a escoltar la meva intervenció perquè crec que
no li ha quedat clar. Pot tornar-ho a escoltar. I potser llavors sí, però en tot cas és evident que s'havien de
fer dos concursos públics. És evident.  En cap moment he dit el contrari, però en tot cas es feien els dos
concursos públics. Un edifici existent, aprofitar un edifici existent al centre, cap problema, i després un
concurs per a la gestió, però és el que hem explicat sempre i és el que teníem la voluntat de fer nosaltres
quan va començar. I a banda, ja he dit que vostè va deixar perdre la llar d'infants de la Creu Roja. Hagués
pogut fer una gestió política perquè mentre vostè no tenia construïdes aquestes llars d'infants, que és el
seu model i que ho respectem, mentrestant les famílies vulnerables tinguessin una llar on poder anar,
perquè ni este curs ni el curs vinent aquelles famílies vulnerables no tenen cap llar on poder anar. No hi ha
cap llar que compleixi aquesta funció social que feia Creu Roja.

Entenem,  esperem i  desitgem que les  llars  d'infants  públiques que construiran sí  que ho faran,  però
mentrestant haurem estat dos cursos, dos cursos del seu mandat on els xiquets i xiquetes sense recursos
no hauran pogut anar a cap llar d'infants municipal o alguna que compleixi aquesta funció social. I al final,
este és el drama.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray. L'he escoltat molt bé i vostè obvia que al mandat anterior hi va haver
una roda de premsa amb l'anterior alcaldessa i el president de la Creu Roja, que, quina casualitat!, és qui
vostè ha nomenat avui també vinculant el tema de la Creu Roja on es deia que es municipalitzaria la  Creu
Roja  sense  fer  estos  concursos  públics.  O  en  tot  cas,  si  es  fan estos  concursos  públics,  no  es  pot
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determinar que els guanyarà la Creu Roja perquè els pot guanyar qualsevol altra entitat i , per tant, no digui
vostè que sempre hem tingut este model i que era obvi que s'havien de fer els concursos públics perquè es
va  fer  una  presentació  pública  a  on,  de  manera  concreta,  com  recull  la  nota  de  premsa  oficial  de
l'Ajuntament, deia que es faria amb esta entitat i, en tot cas, el que ha passat avui és que tenim un milió i
mig d'euros per fer noves llars d'infants i que, per tant, treballarem en esta línia. Sí senyora Roigé, té la
paraula per al·lusions.”

Sra. Roigé:  “Evidentment, per al·lusions. Senyor Jordan, vostè, com s'ha trobat amb una situació  que ha
estat  incapaç,  després  d’onze  mesos,  ni  d’iniciar  les  obres  de  la  llar  d'infants,  ha  d'intentar  generar
malestar respecte a l'anterior govern. El que és una evidència és que vostè ha sigut incapaç ni d'iniciar cap
obra i que el que ens va dir i ha anat dient de forma reiterada que al setembre començarien les obres ,
doncs és evident que no han començat cap obra. Però, en tot cas, i respecte a Creu Roja, que vull recordar
que és una ONG, una ONG, i que, per tant, una entitat que, a més a més, estava portant a terme una funció
social molt important a la ciutat; que Creu Roja tenia unes dificultats i  el que volia Creu Roja era que
pogués ser una llar pública per poder tindre unes subvencions al cent per cent, cosa que no s'hi podia
acollir com a ONG, el que va fer va ser posar a disposició el seu local i, evidentment, i amb aquella mateixa
roda de premsa,  vam explicar que hi hauria un concurs per al lloguer i  un concurs per a la concessió
perquè no municipalitzàvem res. El que volíem era  gestionar-ho a través d'una concessió, que es podia
presentar a Creu Roja, i així mateix ho vam dir, com qualsevol altra entitat; i és evident que ells posaven a
disposició  l'edifici  perquè  era  un  edifici  que  el  mateix  Departament  d'Educació,  per  cert,  presidit  per
Esquerra Republicana, havia anat fins i tot a veure'l, havia avalat les obres. Tenim un correu electrònic i
una resolució del Departament d'Educació dient-nos que era correcte i complia amb tots els requisits per
poder ser una llar i, a més a més, estaven disposats i estaven molt contents que es pogués portar a terme
d'aquesta manera i, per tant, pari ja d'intentar dir com si aquí hi hagués una cosa malament. Perquè en tot
cas les coses… i sinó busqui els decrets que els trobarà d'inici de l'expedient per tal de treure el lloguer i la
concessió.”

Sr. Alcalde: “Sí, senyora Roigé, a part que no hem de fer ara un debat sobre esta qüestió perquè ja l'hem
fet diverses vegades, crec que al final estem dient el  mateix.  Vostè mateix ha reconegut que va sortir
públicament amb una entitat que tenia una llar d'infants,  que estava amb dificultats econòmiques, no
l'últim any, sinó que feia tres anys, i que vostè diu que volíen fer un concurs. Un concurs on  es podia
presentar Creu Roja o altres. Però vostè va fer la roda de premsa amb la Creu Roja i vostè, durant molt de
temps, ha parlat públicament de fer-ho amb la Creu Roja. Per tant, a partir d'aquí jo el que dic és que s'han
de fer… Demanaria també respecte quan estic parlant. El que s'ha de fer o que s'hagués hagut de fer és fer
estos concursos i s'hagués pogut presentar Creu Roja o qualsevol altra entitat privada o ONG que en cap
cas havia de ser esta la guanyadora. I, per tant, això és així. I en tot cas, el que és una evidència és que
avui dia tenim 1,5 milions d'euros per a fer estes noves llars d'infants públiques que donaran una resposta
històrica als problemes històrics de la nostra ciutat,  en este cas, per a l'educació de 0 a 3 anys. Senyor
Ologaray. Per què em demana la paraula? Perquè si és sobre el mateix tema, ja s'ha acabat el torn, llevat
que tingui una altra pregunta.”

Sr. Ologaray: “Tinc una nova pregunta, també relacionada amb les llars d'infants, però no és un tema de
gestió, perdó, de la construcció, sinó de gestió econòmica. En tot cas, abans el que queda molt clar és que
ja s'han perdut dos anys i que els infants vulnerables no tenen plaça garantida. Però ara vostès això no els
preocupa. Si abans hem parlat del servei i de la gestió de les llars d'infants, que ja hem vist que és força
caòtica. A més a més del servei, hi ha un aspecte que pot preocupar molt els tortosins i les tortosines i són
els recursos que haurem de destinar com a  Ajuntament per construir i també per  mantindre estes llars
d'infants, perquè els recordo que el senyor Grau i el senyor Jordan, en campanya, van prometre que les
llars d'infants serien a cost zero per als tortosins i les tortosines. Anem a pams. Com he recordat abans,
vostès, el setembre van portar al plenari per demanar una subvenció d'1,36 milions d'euros per construir
les llars. I el mateix que el màxim que podien demanar era 1,5, que és el que els van dir Junts per Tortosa i
celebrem que ho hagin demanat. Però és que què van dir vostès en aquell plenari? Van dir que no, que no
calia. Que ja sabien del cert que les llars costarien 683.952,50 euros cadascuna, i que no calia demanar
més recursos. Nosaltres ja els vam dir d'entrada que era impossible que les dues llars costessin el mateix
import i sembla que el temps ens ha donat la raó. La setmana passada vam aprovar en Junta de Govern
els dos projectes,  i  evidentment no costaven el  mateix.  La llar d'infants de Ferreries costarà 748.480
euros, 65.000 més que el previst, i la llar d'infants del Temple 795.295, 111.000 euros més del previst.
Per tant, en total, construir les dues llars costarà 1.543.775 euros. Que això ja són d'entrada 176.000
euros més del que vostès van  dir-nos al setembre. Però anem a mirar el pressupost del 2024. Vostès
contemplen 1,1 milions d'euros de subvenció per construir les llars d'infants, perquè la resta de l'import de
la subvenció el volen destinar a la gestió. És una xifra completament insuficient per fer front a les despeses
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que han aprovat en Junta de Govern Local. Vostè manté les declaracions que va fer en campanya afirmant
que les llars d'infants serien a cost zero? O es retracta i accepta que generaran un cost a l'Ajuntament i als
tortosins i a les tortosines? I, en este cas, com cobrirà el sobrecost, ara per ara, de prop de 450.000 euros
de les llars d'infants? Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “A veure, senyor Ologaray. Comencem per  explicar-li que l'avantprojecte o els avantprojectes
que vam presentar en el seu dia eren avantprojectes. I vostè sap perfectament que els avantprojectes són
avantprojectes i els projectes executius són una fase següent. En aquell moment, quan vam demanar les
subvencions, vam demanar en funció d'aquells avantprojectes que teníem i després, com vostè molt bé ha
dit, vam incorporar poder demanar altres elements com els equipaments per a dins de les llars, entre
altres  qüestions.  Finalment,  hem  aconseguit  este  milió  i  mig  d'euros  i  paral·lelament  els  projectes
executius, que s'han acabat aprovant en Junta de Govern acaben donant esta resposta. Després veurem,
quan finalment acaben estes obres, cost tant, i a partir d'aquí el que estem fent és una tramitació normal,
com en tots els projectes, des que són un avantprojecte, a projectes executius i com acaben aprovats de
manera definitiva. Jo no sé si vam dir que les llars d'infants costarien zero o no. El que vam dir és que
entraríem a les subvencions, que és el que hem fet i avui hem aconseguit, i que a vostès, pel que sembla,
no els hi fa gens de gràcia, de la Generalitat per a la construcció de les llars d'infants. Ja hem aconseguit el
màxim possible  amb relació a estes llars d'infants i, per tant, a partir d'ara les construirem, les tirarem
endavant i si fa falta posar altres recursos econòmics, els posarem, perquè este és l'objectiu, que és que
tinguéssim dues llars d'infants noves al barri de Ferreries i al barri del Temple.”

Sr. Ologaray:  “Gràcies, alcalde. Ja li  he dit  que ho celebrem. Celebrem que la tercera sí  que ho hagin
aconseguit. Sí que veurem quan ens costaran al final. En tot cas, el pressupost vostè només va preveure
300.000 euros de recursos propis. Faltaran 150.000 euros. Entenem, per tant, que farà una modificació
pressupostària. Però és que del cost zero que va prometre vostè en campanya a 450.000 euros, només la
construcció. Esta és la gestió econòmica del govern tripartit. Queda clar, perquè necessitava mentir  amb
relació  a la  gestió  econòmica passada  i  perquè necessitava  apujar  els  impostos  per  a  intentar  tapar
d'avançat, doncs, tots estos mínims de gestió i estos naps que vostè està deixant. I al final som insistents
perquè, com li he dit, hi havia un altre model que sí que no hauria costat ni un euro  als tortosins i a les
tortosines, que és el que vam iniciar Junts per Tortosa amb el PSC Govern i que de fet vostè  va aturar,
perquè a  hores d'ara  tindríem una  llar  d'infants  pública  al  centre  de la  ciutat  i  en  una instal·lació  ja
construïda i autoritzada pel Departament d'Educació, que podria acollir també les famílies vulnerables.
Però això no ha estat així per la seua negativa a esta col·laboració publicoprivada, encara que sigui amb
entitats socials de la ciutat. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Bé, crec que s'acaba de tornar a contradir amb el que m'ha dit abans, perquè ja està parlant
d'un edifici  construït, que estaria tot en forma i suposo que deu fer referència al de la Creu Roja o a
qualsevol altre que suposo que deu saber que existís i que va guanyar. En tot cas, de mentida cap. Vostè
abans estava parlant de respecte al govern i ara vostè ha dit que mentim. No van mentir en cap moment.
Li he dit que vam dir que faríem el que estem fent, que és demanar les subvencions de la Generalitat per
construir llars d'infants públiques noves. I és el que hem aconseguit, 1 milió i mig d'euros per construir-les
tant al barri de Ferreries com al barri del Temple. I en això continuarem treballant i esperem que el dia de
la inauguració vostè estigui  content que realment siguin una realitat. Entenc, per tant, que té… és sobre
esta qüestió? Té l'últim minut de rèplica.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde! En tot cas, queda clar que qualsevol que miri la resolució del Departament
d'Educació, que reben 1,1 milions d'euros per a construir la llar d'infants, i en necessiten 1.550.000. Per
tant, hi ha 450.000 euros que els tortosins haurem d'aportar, quan en el model de Junts per Tortosa no
haguéssim hagut d'aportar ni un euro. I esta és la realitat. I a partir d'aquí, doncs les coses són com són. I
per això segurament vostès necessiten apujar els impostos. En tot cas, passo a la següent pregunta durant
la passada…”

Sr. Alcalde: “No, senyor Ologaray. No passa a la següent pregunta perquè primer no li ha donat el permís. I
segona, perquè he d'acabar allò de contestar-li, com sap vostè que el ROM així ho indica. És fals el que
acaba de dir, els diners que s'hauran de posar majoritàriament són per l'IVA. Ja li vam explicar que les
subvencions no subvencionen l'IVA i, per tant, és una qüestió que et donen uns diners, però que hem de
posar l'IVA i, per tant, llevat que no vulgui pagar l'IVA, l'hem de posar i, en tot cas, el cost majoritàriament
serà subvencionat gràcies a aquests fons europeus a través de la Generalitat. Esta és la gran notícia i crec
que avui hauríem d'estar tots contents d'haver-ho aconseguit. Ara sí,  li  dono la paraula si té una altra
pregunta.”
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Sr. Ologaray: “Sí, tinc una altra pregunta, abans només dir-li que l'IVA d'una construcció d'un milió d'euros
són 210.000 euros, no 450.000. En tot cas, fet este  apunt matemàtic, i amb el seu permís, passo a la
següent pregunta. Durant la passada Comissió de Cultura del mes d'abril vam preguntar per la planificació
amb relació a la programació estable del setembre al desembre al Teatre Auditori Felip Pedrell. La regidora
de Cultura, més enllà de contestar que no hi havia cap planificació, de moment va dir-nos que quan sabran
a qui s'adjudica la direcció d'obra es decidirà com es planteja la programació de la segona part de l'any,
que ara encara no la tenen, però que ja ens ho comunicaran. La setmana passada, en comissió de Territori
ens van respondre que encara no estava adjudicada esta direcció d'obra, però ens han fet arribar que la
regidora de Cultura ha dit que segurament no hi haurà temporada de teatre de setembre a desembre per
l'afectació  de  les  obres  d'ampliació  del  Teatre  Auditori  Felip  Pedrell.  En  tot  cas,  simplement  saber  si
l'alcalde ens pot confirmar que la decisió del govern municipal serà aquesta. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula la senyora Lleixà per contestar-li. No sé d'on ha tret esta informació, però en tot
cas ara li contestarà.”

Sra. Lleixà: “Tal com es va comentar a la passada comissió i, de fet, este dijous tornem a tenir comissió, i ja
els vaig dir que estaven pendents d'una reunió. Quan estigui ja l'empresa adjudicada i puguem fer-la i que
els informaré, com correspon a la Comissió de Cultura, i  tal com els he indicat, mirarem l'afectació i el
temps  d'afectació  de  l'auditori  i  de  les  sales  actuals,  i  en  funció  d'això  farem  una  programació
probablement diferent, però en funció de l'afectació. Per tant, no sé d’on han tret esta informació. Però en
tot cas, a la propera comissió, que és aquesta mateixa setmana, donarem la informació que tinguéssim i
quan s'hagi fet esta reunió de la qual ja hem parlat, donarem els detalls, però, evidentment, d'una forma o
d'una altra hi haurà programació.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray: “Sí. Gràcies, alcalde i regidora. Senyora Lleixà, per això he utilitzat un condicional. Per tant, a
mes de maig encara no sabem la programació que es durà a terme a partir del setembre o si se'n durà a
terme o no. En tot cas, esperem a la comissió del dimecres tindre ja més informació. Gràcies. Tinc una altra
pregunta, ja em dirà.”

Sr. Alcalde: “Sí, té la paraula la senyora Lleixà per acabar-li de contestar.”

Sra. Lleixà: “Sí, si em deixa, li responc. A la pròxima comissió els donaré la informació que tingui i si no s'ha
produït esta reunió, doncs a la següent o en el moment en què es produeixi. Ja em vaig comprometre a fer-
los arribar la informació i, evidentment, hi haurà programació. No en tingui cap dubte.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula per realitzar una altra pregunta.”

Sr. Ologaray:  “Sí, gràcies. Celebro que així siga i que puguem tindre programació de cara al setembre-
desembre, encara que a hores d'ara encara no sapiguem com anirà. En tot cas, la setmana passada,
encaro ja  l'última pregunta, va aparèixer als mitjans de comunicació una notícia on s'estava estudiant
aplicar serveis mínims als ajuntaments que no paguessin la gestió del tractament de residus del COPATE.
Junts per Tortosa ens van manifestar que no estàvem d'acord amb l'increment de preus que vostès havien
pactat amb el COPATE i que van aprovar amb el suport de la CUP a finals de l'any 2023, pagant més de
400.000 euros anuals pel mateix servei. Ara per ara, l'Ajuntament de Tortosa deu pràcticament un milió
d'euros entre l'octubre de 2023 i l'abril del 2024. Les meves preguntes són per què no s'han fet efectius
estos pagaments  periòdics?  Hi  haurà  algun recàrrec per  l'endarreriment  d'estos  pagaments?  Quan es
començaran a aplicar els serveis mínims? S'ha fet alguna gestió per evitar que això passi? I, en tot cas,
com poden afectar estos serveis mínims en el cas concret de Tortosa, que, com sabem, té una gestió
particular? Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Gràcies, senyor Ologaray. Esta és una qüestió en la qual hi havia una problemàtica entre la
intervenció del nostre Ajuntament i la intervenció del COPATE. S'ha fet una reunió,  bastants reunions i
l'última, si no recordo malament, fa dues setmanes, està en vies de solució i, per tant, esperem poder fer
els pagaments amb relació a esta qüestió, que afecta  el nostre Ajuntament i diferents ajuntaments del
territori.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde. En tot cas, hi haurà algun recàrrec per l'endarreriment d'estos pagaments i
en el cas  que estos pagaments no es poguessin produir, pel que vostè comenta, i s'haguessin d'aplicar
serveis mínims, quina afectació tindria això per a Tortosa? Gràcies.”
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Sr. Alcalde:  “No tenim cap informació més enllà d'una entrevista que suposo que vostè va sentir també
pels mitjans de comunicació de cap servei mínim. Per tant, no li puc dir perquè no tenim cap informació, ni
mai se’ns ha comunicat per part del COPATE, i tampoc tenim constància de cap recàrrec per cap tipus de
pagament i,  per tant, el  que estem és en vies de  solucionar-ho, perquè, com vostè sap perfectament,
afecta no només al nostre ajuntament sinó a diversos del territori. Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Sí, gràcies, doncs esperem, demanem celeritat perquè és un problema que, com sap bé, des
de l'octubre fins ara, esperem que ho puguen solucionar aviat, perquè sí que és cert que afecta altres
ajuntaments, però de més d'un milió d'euros només estem parlant de l'Ajuntament de Tortosa en el cas de
la comarca del Baix Ebre, i la veritat és que és preocupant que tots estos mesos un servei que s'ha estat
prestant no s'estigui pagant i, per tant, desitgem que puguem dur a terme estos pagaments com més aviat
millor. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Evidentment,  que és una qüestió que s'està treballant i  que també és lògic i  normal que
Tortosa, com a ciutat més gran del territori, tingui un deute més important, precisament pel nostre volum
de població i de servei que se mos genera per part del COPATE. Té alguna pregunta més? Té la paraula la
senyora Rehues.”

2. INTERVENCIÓ DE LA SRA. ANNA REHUES GRAU

Sra. Rehues: “Gràcies. Bona tarda, regidores, regidors, alcalde. En els últims mesos…. És una pregunta. En
els últims mesos la sensació d'inseguretat ciutadana ha augmentat considerablement arran dels últims
casos de vandalisme,  robatoris,  agressions  i  intents  d'ocupació  d'habitatges.  És un fet  que hem sigut
notícia en moltes ocasions als mitjans, cosa que no acostuma a ser agradable  ser-ho per aquest motiu,
aquesta mateixa nit s'han trencat vidres a un local del centre de la ciutat i la meua pregunta és: quines
actuacions han previst realitzar respecte a aquesta situació?”

Sr. Alcalde:  “Bàsicament, suposo que  vostè  sap perfectament que sempre que  hi ha incidències d'este
tipus, doncs la sensació d'inseguretat augmenta i, per tant, això mos ha de preocupar i mos preocupa a
tots els governs. Estem treballant de manera conjunta els diferents cossos de seguretat de la nostra ciutat,
per  tant,  Policia  Nacional,  Guàrdia  Civil,  Mossos  d'Esquadra  i  la  Policia  Local.  El  que  ha  passat,  per
exemple, esta nit al centre de la ciutat, la persona ha estat ja detinguda i identificada i , per tant, en esta
línia hi ha una col·laboració entre totes les forces de seguretat. Paral·lelament, també en positiu, podríem
explicar que durant estos cinc dies d’Expoebre, a on hi ha hagut molta activitat a la nostra ciutat i molts
visitants, i a més a més molt d'oci que normalment o moltes vegades generen estos problemes. També hi
ha hagut un dispositiu especial entre Mossos i Policia Local que ha funcionat i que, per tant, no hi ha hagut
cap incidència greu. Per tant, seguim treballant entre totes les forces de seguretat per millorar el que és la
percepció i la seguretat en si. Té la paraula.”

Sra. Rehues: “Gràcies, però llavors entenc que hi ha algun tipus de pla d'actuació especial com han fet ara
a la fira?  O simplement és una coordinació a nivell  de l'Ajuntament  amb els cossos de seguretat? Han
previst fer alguna actuació extraordinària per millorar aquesta sensació d'inseguretat provocada per estos
actes que hem relatat?”

Sr. Alcalde:  “Sí, ja li dic que de manera periòdica  es coordinen els diferents cossos de seguretat,  hi ha
plans específics  en alguns barris,  un dels  quals és el  centre i  el  nucli  antic.  I  suposo  que vostè,  per
exemple, o no sé si ho sap, però l'informo, ha pogut notar més presència policial al nucli antic durant estes
últimes setmanes arran de les incidències. Per tant, hi ha esta coordinació que li explico entre els diferents
cossos de seguretat i, a la vegada, si hi ha episodis com els que vostè comenta hi ha un reforç presencial,
en este cas, de la nostra policia i també moltes vegades amb els Mossos d'Esquadra que van de paisà i
que, per tant, també ajuden a identificar estos delictes i,  per tant, en esta línia s'està treballant. Té la
paraula.”

Sra. Rehues:  “Gràcies. La veritat, no m'havia fixat si hi ha més agents o no, però la sensació continua
estant present. Per tant, jo li pregaria que a part d'aquestes tasques de coordinació, de la mateixa manera
que ha explicat  que existix  la  possibilitat  de fer  estos  plans  especials  en moments  com la Fira o  en
moments d'algún barri en concret, siga una cosa més generalitzada o més global perquè aquesta sensació
d'inseguretat ciutadana no es trasllade a la ciutadania com a tal, perquè vostè mateix m'està dient que hi
ha un pla especial al centre de la ciutat, però aquesta nit han tornat a haver-hi episodis. Entenc que això no
es pot erradicar al cent per cent, però si no mos fiquem una mica a treballar en aquest sentit, serà molt
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difícil que es puga erradicar aquesta sensació. Per tant, li prego que si es pot treballar  en aquesta línia,
perquè la sensació de seguretat ciutadana millore en aquest sentit. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Bé, ja li he dit, és que el que mos està demanant ja existeix, hi ha un pla al centre i al nucli
antic i, per tant, en esta línia s'està treballant i quan hi ha episodis puntuals com els que vostè comenta,
encara es reforça molt més. Entenc que ha acabat, té  una altra pregunta? Té la paraula.”

Sra. Rehues: “Gràcies. Abans de passar a la següent. Només era per a puntualitzar això, a nivell dels veïns
hi ha aquesta sensació, i per això els fem este prec que li he fet. Llavors la meua pregunta va una mica
relacionada amb això mateix. Hi ha altres municipis que han anunciat que es personaran en casos de
multireincidència,  en  casos  d'infractors o  infractores  que  siguin  multireincidents.  Vostès  han  valorat
aquesta possibilitat?”

Sr. Alcalde:  “Sabem que hi ha preocupació en els veïns, estem parlant amb ells de manera periòdica i
també estan totalment informats de què passa a la nostra ciutat i, per tant, com li deia, este incident en
què hi ha hagut un trencament d'un vidre esta nit al centre, la persona ha estat identificada i detinguda. I
amb relació a la multireincidència, és una de les opcions que hi ha damunt de la taula. Si realment podem
identificar que és multireincident les persones que estan fent això,  s'està valorant de poder,  per tant,
també reclamar que hi hagi una resposta en este sentit. Té la paraula.”

Sra. Rehues:  “Gràcies, alcalde. Estic contenta i crec que és molt positiu que la persona que hagi comès
actes aquesta nit  estigui  detingut  o que les  persones  que cometen actes vandàlics  o delictius  siguin
detinguts amb  la  major  celeritat. Però potser el que hauríem d'intentar és aquests actes no s'arriben a
produir abans que haver-los de detenir. Per tot això agraeixo que estiguin valorant aquesta opció, que pot
ser una bona opció de cara a evitar aquesta multireincidència. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Moltes gràcies, i evidentment, tant de bo tinguéssim una seguretat cent per cent i que, per
tant, no es produïssin mai incidents com estos. Vostè sap perfectament que al llarg d'estos últims anys se
n'han produït molts. Recordo quan hi va haver l'atracament famós al bingo i tot el dispositiu policial que en
aquells dies, fa un any o dos anys, hi va haver a la nostra ciutat. Però la realitat és la que és i , per tant, el
que podem fer i el que estem fent és treballar precisament per a evitar al màxim estos casos i, per tant, la
col·laboració entre les diferents forces de seguretat és clau. I tots estos plans específics de reforç també. I
en esta línia, el govern està treballant. Té alguna pregunta més? Té l'últim minut, si no recordo malament.”

Sra. Rehues: “Només per acabar. Gràcies. Li recordo que no només es poden fer tasques de col·laboració a
nivell de coordinació amb forces de seguretat, sinó que hi ha altres mesures a nivell més social què li pot
explicar al  company de la CUP que sempre fa bandera a l'hora també d'erradicar aquestes situacions.
Només vull dir això. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies. Evidentment, el tema de la prevenció també implica fer més polítiques socials i
en esta línia sap que el nostre govern n’està compromès. Té la paraula no sé qui m’havia…, el senyor Bel?”

3. INTERVENCIÓ DEL SR. LLUÍS BEL ALEMANY

Sr.  Bel:  “Gràcies,  regidores,  regidors,  senyor  alcalde.  La  meva  pregunta  fa  referència  al  pavelló  dels
Josepets. Finalment,  es farà el pavelló que necessita Tortosa o s'ha renunciat a fer-lo com a tal? Són
conegudes les reclamacions per part de les entitats esportives i la necessitat de disposar  de més pistes
per a la pràctica esportiva, ja que la majoria d'entitats han crescut molt els darrers anys en nombre de
participants. Una obra necessària per al tema esportiu, social, com també per seguir dignificant el centre
històric  amb un  pavelló,  generaria  més  activitat  al  barri  i  poder  portar  gent  les  tardes i  els  caps  de
setmana. Moltes gràcies.”

Sr.  Alcalde:  “Gràcies, senyor Bel.  És una qüestió que ja l'hem parlat  bastants vegades i,  per tant,  sap
perfectament que el govern municipal està treballant per donar resposta a totes les problemàtiques a
nivell esportiu de la ciutat que, com vostè diu perfectament, tenen moltes mancances. De totes les accions
que s'haurien d'haver fet i que no s'han fet durant estos últims anys i, per tant, la decisió sobre el complex
dels  Josepets  ja  vam explicar  que  es  farà pública en  el  moment  que el  Govern  ho consideri  oportú,
explicant no només la vessant social, sinó la vessant de tot l'equipament. Té la paraula.”

-  Pàg. 22 / 33 -           MGE / erc



Plaça Espanya, 1
43500 Tortosa

T 977 58 58 00
F 977 58 58 52

info@tortosa.cat

www.tor tosa.cat

                               

Sr. Bel: “Sí, bé, només recordar aquests últims anys a nivell esportiu s'han fet moltes coses, és evident que
sempre  en fa falta més,  sobretot pel nombre de creixement d'equips i  de nombre d'entitats.  Però em
refereixo  al pavelló  dels Josepets  i  a  l'esmena del  milió  i  mig d’euros que va aconseguir  l'exalcalde i
exdiputat Ferran Bel al Congrés dels Diputats, que era per fer un pavelló i no una altra cosa. Entenc que
s'està negociant. La pregunta. La segona pregunta seria què s'està negociant amb el ministeri o que es
pretén fer un gimnàs o una sala polivalent  com ha anat sortint  en algun mitjà? I això creuen que  és la
necessitat que tenen les entitats.  Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Li reitero en el moment en què tinguéssim la decisió presa, ho donarem a conèixer de forma
pública i vostè podrà analitzar com afecta el projecte al col·legi Sant Josep. I no només com li dic abans,
eh?,  des del punt de vista esportiu, sinó en tot el seu conjunt. Per tant, s'hi està treballant i quan això
estigui  resolt,  s'explicarà  a  la  ciutadania  i  també  en  comissió,  a  la  resta  de  regidors  i  regidores  de
l'Ajuntament. Té la paraula.”

Sr. Bel: “Sí, bé, em fa la sensació que s'està molt, no s'està retardant l'informe que esteu fent, l'estudi que
esteu fent, la viabilitat que esteu fent d'este nou pavelló, si és que en algun moment es fa el pavelló o es fa
una altra cosa social. El que sí que em fa la sensació és que no ho voleu fer perquè és un projecte que
venia de l'anterior govern o bé, com bé va dir una regidora en este ple, els projectes són de ciutat, no són
dels partits polítics. Per tant, crec que en este projecte que s'havia volgut fer als Josepets no guanyaria ni
l'actual govern ni l'oposició, sinó la ciutadania, les entitats esportives i els tortosins i les tortosines. Moltes
gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Bé, respecto que sigui una sensació que vostè tingui, però també els projectes, a banda de
presentar-se, necessiten un finançament. Ho hem debatut abans, no?, amb el projecte de la plaça d'Alfons
XII, més de 5 milions d'euros i que, per tant, si està vinculat a una concessió, s'ha de fer un estudi de
viabilitat  econòmica  per  veure  quina  part  es  podria traure  a  concessió  i  quina  part  hauria  d'aportar
l'Ajuntament, perquè estem parlant de 5,1 milions d'euros. A vostè els preocupa que les llars d'infants, que
hem aconseguit 1 milió i mig d'euros l'actual govern, s'hagi de posar una mica de recursos per part de
l'Ajuntament, i en el cas del col·legi Sant Josep, exactament, el pavelló que es va anunciar tenia un cost
molt elevat, de pràcticament 6 milions d'euros i, per tant, el que estem és treballar per a poder actuar allà
de manera global a tot l'espai. I ja li dic que quan ho tinguem ho presentarem de manera pública. Té una
altra pregunta? És que ja ha acabat el termini sobre esta qüestió. Per tant, passem a la senyora Cardona,
no sé si m'havia demanat la paraula. El senyor Bonfill? Té la paraula el senyor Bonfill.”

4. INTERVENCIÓ DEL SR. JOAN CARLES BONFILL MORENO

Sr. Bonfill:  “Bona tarda, senyor alcalde, regidores, regidors. En els darrers plens i també en la comissió,
vaig preguntar sobre la decisió de no efectuar la poda de l'arbrat de la ciutat com tenien prevista i com està
fixada al contracte de jardineria que preveu una poda d'hivern, una poda de primavera, d'una a dues, vint-i-
cinc podes d'estiu en estadis inicials i una poda anual de trenta palmeres de gran format. Hem entès que
per decisió exclusivament política, enguany s'ha decidit no fer podes, però reiterem que volem saber com
s'han compensat i on i en què s'han reinvertit estos recursos, ja que el contracte de jardineria preveu este
servei, com ja els van dir, suposem que l'empresa concessionària, una de l'Ibex 35 que tant li agrada al
regidor de la CUP, durà a terme algunes actuacions que no estan previstes al contracte. Voldríem saber
quines són. S'hauria de modificar el contracte per esta raó, però en comissió també ens van dir que no es
farà.  De fet,  per  tot  això,  el  nostre  grup ja  hem demanat  un informe als  serveis  de  contractació  per
determinar si cal o no aquesta modificació de contracte. Com es compensarà el fet de no fer la poda
d'enguany, que es fa a canvi? Manté que no es modificarà el contracte perquè l'Ajuntament recuperi els
recursos d'una feina que no s'ha fet? I li tornem a preguntar, senyor alcalde, i esperem que avui es pugui
contestar. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Sí, senyor Bonfill, jo crec que ja se li va contestar en comissió, com vostè diu. I també la versió
del que vostè em comenta amb la versió del que es va donar en comissió  és diferent.  És fals que no
s'estiguin fent podes com vostè acaba d'afirmar en diverses ocasions. S'estan fent les podes d'una manera
diferent, fruit de com se li va dir en comissió i així em consta, els estàndards de podes europeus i de les
principals  associacions que parlen  sobre  aquestes  qüestions.  De fet,  ara  fa  poc  va  sortir  també una
mateixa notícia en la mateixa línia de l'Ajuntament de Barcelona, que s'estan fent est es podes de manera
progressiva i durant tot l'any i, en tot cas, en tornarem a parlar si convé a la comissió i se li tornarà a aclarir
totes les qüestions que m'acaba de dir, perquè en principi a la comissió ja se li va respondre. Té la paraula,
senyor Bonfill.”
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Sr.  Bonfill:  “De fet,  senyor  alcalde,  de  podes,  s'estan fent  les  podes aquelles  que només molesten  a
façanes i balcons o brancatge baix i poca cosa més. De podes com està estipulat el contracte de jardineria
no s'estan fent, senyor alcalde. Per tant, estos treballs que s'haurien de fer, com li he preguntat, no estan
comptabilitzats i, per tant, no s'han fet. Estos recursos voldríem que ens expliqués en què es reinvertiran.
No em vingui  a dir  que són recomanacions que es fan al  nord d'Europa,  com ens va vindre a dir  un
representant de l'empresa Acciona en comissió. No, són recomanacions. Aquí el que s'havia hagut de fer és
un informe tècnic i  ja està bé que vostès prenguin esta decisió política. Res a dir. Però basada en un
informe tècnic. I ho diem estrictament per seguretat, sobretot, eh? I és un tema que agradarà més o menys
de paisatgisme, no!, És un tema estrictament de seguretat. Simplement això, em refereixo a això. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Bonfill. Insisteixo, li tornarem a donar resposta a la comissió amb relació als
diferents temes que m'acaba de comentar, té alguna pregunta més? El senyor Domingo Tomàs, no sé… sí,
té la paraula el senyor Tomàs perquè com abans havia comentat, no sabia si ara continuava o no  sobre el
tema de les preguntes.”

5. INTERVENCIÓ DEL SR. DOMINGO TOMÀS AUDÍ

Sr. Tomàs: “Per al·lusions sobre aquell tema. Sí, jo tinc dues preguntes i un prec que m'acaba d'entrar per
telèfon i que li faig tal qual, perquè em cau l'ànima a terra: «Senyor Domingo, per favor, pot preguntar al ple
quan rebrem la gratificació acordada per la nostra feina com a col·laboradors voluntaris del Nadal Jove?»
No afegeixo res més, tal qual m'acaba d'entrar.”

Sr. Alcalde: “No sé si ha entrat ara o no, però sap perfectament que és un tema que ja li vam explicar que
no depèn de l'Ajuntament. Depèn d’este conveni que hi ha amb una entitat i, per tant, a partir d'aquí s'està
treballant amb aquesta entitat de l'Associació de Voluntaris del Nadal Jove per veure si poden fer efectiva
aquesta gratificació, que vostè sap perfectament que sempre es fa i que en esta ocasió, per diferents
qüestions,  sembla  que l'entitat  en  si  no  l'ha  fet.  Per  tant,  en  això  s'està continuant  treballant,  però
insisteixo que és una qüestió que no depèn de l'Ajuntament, sinó del conveni amb aquesta Associació com
vostè és coneixedor. Té la paraula.”

Sr. Tomàs: “Sí, gràcies, passo a l'altra pregunta, perquè vegi que no és preparat ni inventat, no vull dir res
més al respecte. Bé, li formularem una pregunta amb relació al museu i és la pregunta que mos anem
passant. I avui he dit doncs l'agafo jo,  a veure què em diuen a mi, no? En pocs dies farà un any que, en el
marc de la Nit dels Museus, vam obrir la nova sala del Museu. Una sala projectada pel nostre govern. Una
obra de ciutat i, a més a més, referent en l'àmbit cultural per fer un homenatge als artistes locals Francesc
Gimeno, Antoni Casanova Estorach i Agustí Querol. Des de llavors no s'ha inaugurat l'obra, com ha pogut
veure tothom, tot i que sabem que ha estat tot certificat per l'arquitecte. Des del passat estiu i només calia
posar-ho en marxa. Els va costar recepcionar l'obra uns tres mesos, segurament perquè no ho volien fer o
volien retardar-ho, el que sigui. La qüestió és que tres mesos, o allunyar-ho de l'anterior govern. I ho hem
preguntat en nombroses ocasions. Ja li  dic avui ho pregunto jo. L'últim dia va ser fruit de debat en la
comissió de l'espai públic, que si es reprodueix aquí, també estaré encantat de tindre esta rèplica i este
debat  que  vam  tindre,  i  venen  a  dir  que  l'equipament  ho  té  tot  instal·lat:  el  clima,  l'humidificador i
deshumidificador, a la vegada, les dues coses, i segons ens consta pels tècnics, està en funcionament.
Asseguren que van deixar l'obra a punt per poder obrir el nou espai fa mesos. Han passat ja tres mesos
des que ens van dir que estaven pendents de resoldre estes mancances. L'última reunió vam entrar una
mica  més  en  detall  i  vaig  tindre  l'ocasió,  particularment,  que  no  n'havia  parlat  mai  d'este  tema  de
contrastar diferents punts de vista de realitat per desmitificar una mica allò que potser hi pot haver culpa o
algú pugui tindre la sensació de culpar a l'anterior govern. I es va posar de manifest en aquella mateixa
comissió que este regidor no mentia, que explicava les coses tal com eren i que cap, cap responsable
polític va decidir res de tot allò que s'ha instal·lat i que era un tema merament tècnic , per totes les parts,
per la part de cultura i en este cas per la part…”

Sr. Alcalde: “Hauria d'anar acabant Sr. Tomàs.”

Sr. Tomàs: “... i per la part d'urbanisme.”

Sr. Alcalde: “Sí, certament és un tema tècnic, com sempre hem dit. Segurament qui n'ha volgut fer política
és el  seu grup,  però en tot cas té la paraula la  senyora Lleixà,  que li  tornarà a contestar sobre esta
qüestió.”
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Sra. Lleixà:  “Bé, com ja he dit, és un tema que no sé, potser n'hem parlat massa vegades  de les que
voldríem, però no us preocupeu que li tornaré a aclarir. Ho hem parlat en cadascuna de les comissions, i
cada vegada que s'ha anat avançant també ho he fet. I també per ser tan objectiva com sigui possible. I a
partir d'aquella informació que també vosté va donar a l'última comissió de Cultura he demanat també una
mica uns antecedents i, per tant, així em remetré a donar esta informació. La demora en la inauguració de
l'ampliació del  Museu  és causada també, segons m'indiquen, per un plantejament inadequat d'aquesta
obra, de l'encàrrec d'adequació arquitectònica del pavelló, d'este pavelló de l'antic escorxador, d’això  en
vam parlar l'any 2019, seguint el projecte museològic, es va sol·licitar al MNAC la cessió de 18 obres d'art i
que  venia  condicionada  per  uns  compliments  d'uns  requeriments  climàtics,  que  vostès  coneixen,  de
temperatura  i  humitat.  El  projecte  d'adequació  arquitectònica  va  preveure  la  instal·lació  d'uns  nous
climatitzadors a les sales de màquines annexes al pavelló on es porta a terme l'ampliació, però l'enginyer
responsable va avisar que estos climatitzadors s'havien de connectar a la central de generació de clima ja
existent i que aquesta estava obsoleta.

L'any 2019, l'enginyer i arquitecte va advertir que el sistema de climatització no podria donar resposta als
requeriments climàtics que demanava el MNAC, i per això es requeria revisar el projecte. Tot i això, no es
va dur a terme cap actuació en este sentit. El 19 es va formalitzar l'adjudicació del projecte d'adequació,
però  posteriorment  a  la  signatura  del  contracte,  l'empresa  adjudicatària  va  renunciar,  i  el  22  es  va
formalitzar l'adjudicació a l'empresa que ha executat el projecte. El 4 de desembre, també es va dir aquí,
del 23  es va fer la recepció del final d'obra de l'adequació, i  el maig del 22, vostès també ho han dit
determinades vegades, es van celebrar unes jornades de portes obertes coincidint amb la Nit dels Museus,
però el projecte no estava acabat. Ho saben. Es va portar a terme una acció de divulgació per donar a
conèixer el projecte abans d'eleccions, però estava pendent de finalització de l'adequació…”

Sr. Alcalde: “Sí, senyora Lleixà, hauria d'anar acabant. En tot cas, entenc que li dono la paraula i a la rèplica
continua explicant-li. Senyor Tomàs, té la paraula.”

Sr. Tomàs: “No agafo la paraula, perquè així la senyora Lleixà podrà continuar. N'hem parlat, en parlarem i,
lamentablement, en parlarem, senyora Lleixà. Perquè sap què passa? Que a mi no em preocupa i estic
molt tranquil, al contrari. Si no ho fan, a mi em va millor. Però home, és una obra de ciutat. Jo el que vull,
com la majoria de tortosines i tortosins, és que  com més aviat millor esta sala es posi en marxa. Mira,
vostès, vol dir que no han agarrat el punt més difícil d'aquella obra que és complexa, que és complicada,
que segurament està en unes condicions climàtiques en este moment, que a l'hora de traslladar -la és la
més delicada? I  per això tenen tot bloquejat,  absolutament tot bloquejat.  Li torno a repetir.  Hi  ha uns
mitjans tecnològics, un equipament tecnològic instal·lat en este pavelló. No ho dic jo, vull dir. Jo d'això no
n'entenc. No en tinc ni idea, que ho sàpiga tothom. Jo no en tinc ni idea d'això, em remeto al que han dit
els tècnics, els enginyers. I sinó ho fem d'una altra manera, que vinguin a la Comissió de Cultura, perquè en
la Comissió d'Urbanisme, que és qui porta este tema, ni paraula, tot està perfecte. Ningú ha dit mai res. No
he sentit mai a parlar del clima, ni de l'humidificador ni el deshumidificador d'este equipament. Només és a
Cultura que la cosa… No, no, senyora Lleixà, jo em remeto a les experiències viscudes. Jo soc regidor d'este
ajuntament, participo de diferents comissions, estic a la seua comissió,  estic a la comissió de la seua
companya, de la senyora Pilar Caballé, i  bé, intento escoltar quan vaig a les comissions i ho escolto i a
vegades hi ha comissions que fins i tot m’aixeco si no m’agraden segons quines coses, però ha de ser molt
greu perquè m'aixequi. A la seva no m'he aixecat mai, d'acord, per tant, per què li dic això? Perquè paro
molta atenció i repeteixo, a la reunió en la qual es dona compte de les obres per part d'Urbanisme, mai
s'ha informat de cap problemàtica al respecte. Per tant, això ho hem d'aclarir. L'emplaço, si vol, aquí no cal
que tinguem un debat vostè i jo,  i que sembli  que jo tinc alguna cosa contra vostè i vostè en contra nostra
i que  sigui un retret de l'oposició al govern i del govern a l'oposició. Faci vindre un dia  els tècnics a la
Comissió de Cultura i que mos ho expliquin. I llavors, doncs, veurem la realitat del que… Perquè, sap què
passa? Això no ho ha firmat ni vostè, ni jo, ni la senyora Roigé, ni el senyor Jordan. Això ho han firmat els
tècnics. Per tant, que mos expliquin alguna cosa. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyor Tomàs. Té la paraula la senyora Lleixà.”

Sra. Lleixà: “De tota manera, abans de començar, sí que li vull dir que jo no he dit mai que no es farà això,
al contrari. El que sí que he dit és que hem de ser respectuosos en allò que es va signar al seu moment i
que hem de garantir les condicions abans d'obrir-ho. Seria una irresponsabilitat i, a més a més, no es pot
fer perquè el compromís que es va adquirir era que les obres es recepcionarien a la sala i, per tant, si no es
complixen les condicions no es poden recepcionar i, per tant, irresponsable no ho seré. El que sí que vull
aclarir és que es va aconseguir ja en este mandat una subvenció de la Generalitat. Vostè ho sap perquè
també la vam informar a la Comissió de Cultura per dur a terme la reforma de la central de la climatització
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del centre i s'estan redactant estos plecs tècnics. Per tant, això va vinculat, com bé sap. I el que hem de fer
és complir estos paràmetres. Quan això es complirà, evidentment, que s'obrirà i com més aviat millor. I soc
una defensora, i sap que sempre ho he dit, que els projectes són de ciutat i treballarem per fer-se tan aviat
com es pugui, però complint les garanties. I està bé. Ho podem fer així i a la pròxima Comissió de Cultura
que vinguin, i ho expliquin, que potser ho explicaran millor que jo.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula el senyor Domingo Tomàs.”

Sr.  Tomàs:  “No he dit  en cap moment que la  senyora Lleixà no s'explica bé.  Crec que m'haurà entès
tothom. He dit que contrastem la informació que tots tenim. Només estic dient això. Jo no estic dient que…,
vostè s'explica  perfectíssimament.  Simplement,  el que passa  és  que no surt  d'aquell  punt  en el  qual
segurament també, doncs, li convé. Jo li torno a repetir. Les obres d'art que van en este espai no estan
totes classificades  amb la mateixa exigència.  El nivell d'exigència no és  el mateix per a totes. No és  el
mateix per a tots, és el mateix per a totes? No és el mateix per a totes, d'acord! Per tant, d'alguna manera
es podria treballar. I avui, si hi hagués realment si hi hagués realment… No estic parlant d'irresponsabilitat
en cap cas. Jo tampoc vull ser un irresponsable, d'acord? El que estic dient és que és un tema que faríem
bé de desencallar-lo. A vegades a la vida hi ha coses que no es poden tindre al cent per cent, però es pot
anar fent i es pot començar, i és un bon inici. Jo l'emplaço a això, que d'una vegada per totes comencem.
Estem perdent molt bones ocasions de tindre visitants en este espai. Mos ha passat la  Setmana Santa,
mos ha passat els dies de Fires, mos passarà l'estiu, mos passarà la Festa del Renaixement, mos passarà
tot i l'espai no estarà obert.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Tomàs. Té la paraula la senyora Lleixà per tancar.”

Sra. Lleixà: “Bé, evidentment, que ho estem treballant, no ens hem aturat i, com li he dit, hi ha un tema que
va vinculat al clima, hi insisteixo, i el clima, la subvenció la tenim ara, no estava en un altre moment i se
sabia que si no estava resolt el tema del clima, el tema de la humitat, que sembla que ja està resolt, no
s'acabaria de desencallar. Llavors hem de tornar a treballar amb el MNAC per poder veure com això ho
podem gestionar ara que ja tenim licitada esta obra. I, evidentment, hi ha una possibilitat que també mos
hem plantejat, però no hem acabat de prendre la decisió, de desvincular i fer la inauguració  només amb
les  obres  que  són  pròpies  o  cedides  d'autors  sense  les  del  MNAC.  Però  jo  no  m’avançaria  als
esdeveniments i, evidentment, la voluntat, torno a insistir, per poder garantir el fet de poder obrir esta sala
del museu hi és tota, i ho sap.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Lleixà. Entenc que té una altra pregunta el senyor Tomàs.”

Sr.  Tomàs:  “Sí, tinc  una  altra  pregunta.  No  obstant  això,  agraeixo  haver  sentit  que  el  tema  de
l'humidificador ja està resolt i que ja no és el problema. I quant a l'altre pregunta, a la passada comissió de
l'Àrea de l'Espai públic  es va parlar de diferents qüestions, però referent a  Mobilitat quan vam passar  a
aquell apartat, es va dir que sense res a informar i no ho entenem, no ho entenem, ja que l'estiu passat
vam demanar a vostè, senyor Jordan, que fos diligent i posés en marxa el sistema d'accés al centre històric
regulat  per  pilones  retràctils  automàtiques  amb lectors  de matrícula  i  càmeres  de videovigilància.  Un
projecte que es va adjudicar el setembre del 2022 per part del nostre  govern i que durant el mandat
passat va  fer tota l'obra civil prèvia a la seua instal·lació. Se'ns va informar en el seu moment que hi va
haver un problema per una col·lisió que hi va haver en una d'estes pilones. Però bé, en esta tirallonga que
venim de llarg, el 13 de novembre passat, vostè i el senyor Vallespí van anunciar en roda de premsa que es
posaven en marxa en pocs dies, però després vam tindre un problema, i hi havia unes càmeres que sí, que
no. Al  final  aquelles càmeres no eren.  Van aparèixer  unes altres càmeres.  No,  ja  no pregunto per  les
càmeres. La qüestió és que anem al gra i anem a allò que afecta directament la ciutadania, les nostres
veïnes i veïns, i allò que els preocupa. I és que sembla que hi ha diferents queixes perquè el sistema no
acaba de funcionar en algun dels àmbits, i, o bé per un tema de lectura de matrícules o bé per un tema de
senyal, ens diuen que hi ha alguna zona que falla bastant, per tant, voldria saber si tenen notícia d'això i si
han pensat de posar-hi alguna solució. Si d'això se'ns hagués informat en la comissió informativa, jo avui
no li hagués formulat esta pregunta.”

Sr.  Alcalde:  “Moltes  gràcies,  senyor  Tomàs.  Recepcionem això  que  vostè  comenta.  En  principi,  estan
funcionant estes càmeres i estes lectures de matrícula que vostè diu. No sé si hi ha alguna notícia puntual,
però, en tot cas, la recepcionem i ho traslladarem a la comissió. Sé que s'han reunit els veïns en algunes
ocasions, però més enllà d'alguna incidència, entenem que sí que està funcionant de manera correcta.
Però insisteixo, que ho preguntarem i li donarem resposta. Té la paraula.”
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Sr. Tomàs: “Sí, només una qüestió referent a este tema. Les pilones, no sé si ho saben o no, el que passa
és que quan s’atura un cotxe al davant, no llegeix la matrícula, per tant, no baixa la pilona. Llavors hi pot
haver dues problemàtiques, o bé siga perquè hi ha un error en la lectura d'estes matrícules, o bé siga
perquè no li arriba el senyal per tal de fer la validació de la mateixa matrícula. I no és nou. Em consta que
fa un mes i pico que va la cosa. Jo esperava que en la Comissió de l'Espai públic se’ns informés, com se
mos va informar i no va caler preguntar ni en comissió ni al plenari sobre la incidència amb la pilona, si no
recordo malament, de la plaça Agustí Querol, que un vehicle, doncs, no la va veure. I per esta no pregunto,
perquè sé que, evidentment,  hi ha un problema de reparació,  però sí que poso especial interès en el fet
que es resolgui com més aviat millor l'altra incidència perquè és el que garanteix l'accés de manera ràpida
al nucli antic i ho lligaria també amb els problemes de seguretat que en cas d'haver d'accedir per allí, si la
pilona no funciona, malament rai.”

Sr. Alcalde:  “Moltes gràcies, ja li dic, ho recepcionem i mirarem quines són estes incidències que  vostè
comenta. I evidentment, si es poden resoldre, si és un tema no de la manca d'algun vehicle, de la lectura
de la matrícula, en tot cas, en la pròxima comissió sé li donarà la resposta. La senyora Ripoll no sé si havia
demanat la paraula, el senyor Sorolla? Sí?Té la paraula el senyor Sorolla.”

6. INTERVENCIÓ DEL SR. JORDI SOROLLA DURÁN

Sr. Sorolla: “Gràcies, alcalde, regidores, regidors. L'agost del 2010, el govern municipal, format pel nostre
grup i per Esquerra Republicana, va impulsar la targeta Tortosa Card. Un servei que en aquell moment, per
només 5 euros, t'oferia la possibilitat de visitar l'exposició permanent de la Catedral, els Jardins del Príncep
i el Centre d'Interpretació del Renaixement. Pràcticament 14 anys després, la targeta té un preu de 7 euros
i és vàlida per a 3 dies, ja que s'han anat afegint equipaments que s'han recuperat en els darrers anys,
com és el Museu i el Centre d'Interpretació de la Setmana Santa. Per tant, fins al passat mes es podien
visitar l'exposició permanent de la Catedral, el Museu, el Centre d'Interpretació de la Setmana Santa, el
Jardí del Príncep, la Muralla medieval, els Reials Col·legis i l'exposició permanent de la ciutat i la Festa del
Renaixement. 

El  passat  22 de març, el  Capítol  de la  Catedral  de Santa Maria va enviar una carta comunicant que,
reunida en sessió ordinària, havien decidit no formar part de la targeta Tortosa Card a partir de l'1 de maig
i gestionar íntegrament les entrades de l'exposició permanent. En aquella mateixa carta, el capítol explica
que la decisió es pren després que l'alcalde confirmés que no signaria el conveni per formalitzar l'ajuda de
l'Ajuntament  per  al  manteniment  de la  Catedral  i  que,  atès  que hi  ha  una  previsió  d'obres urgents  i
necessàries per al seu manteniment i millora, optaven per prendre aquesta decisió. Ho feien perquè vostè,
senyor Jordan, i el seu govern els van treure els 30.000 euros que destinaven a actuacions a la Catedral.
No compartim, com sap, que no es faci des de l'Ajuntament cap aportació a la Catedral, el monument més
important de la ciutat, fet que demostra la seva poca o gens voluntat de vetllar pel patrimoni. Però el fet
que la visita a la Catedral no estigui inclosa a la Tortosa Card fa que aquesta sigui menys atractiva i ens
afectarà segur a la seva venda. De fet, aquest cap de setmana alguns turistes que han vingut a la nostra
ciutat no han volgut comprar la targeta per no estar inclosa la Catedral i , per tant, tampoc han visitat ni el
Museu ni els Reials Col·legis. Estan d'acord amb el que ha passat? Què ha fet vostè, senyor Jordan perquè
la visita a la Catedral estigui inclosa a la targeta Card? Estem a 6 de maig i voldríem saber si vostè ha fet
alguna gestió amb el Bisbat per revertir aquesta decisió. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Sorolla. Efectivament, el Bisbat, no, el Capítol de la Catedral va informar que
no volia continuar formant part d'este descompte de pocs euros per a l'entrada a la Catedral. Així ho vam
respectar, entre altres coses perquè també van comunicar que tenien altres qüestions a nivell prioritari i,
en tot cas, s'ha deixat de dir una cosa que segurament no sap. I és que també quan vam trobar, no?, tots
aquests expedients de la targeta de Tortosa Card, una de les altres qüestions que feia falta també era la
regularització. I precisament traure a licitació la part privada de la gestió d'esta targeta. Tenint en compte
que la majoria dels monuments, com vostè ha dit, són públics i l'únic en este cas que era privat era el de la
Catedral.  Per  tant,  també  era  una  qüestió  que  s'havia  de  regularitzar.  I  en  esta  línia  també  s'està
treballant.”

Sr. Sorolla:  “Bé, nosaltres teníem entès que els 30.000 euros que no van rebre com a aportació era el
motiu principal per no voler continuar la targeta Card. A part, també voldria preguntar-li, ara que ja gairebé
fa un any del seu govern, quines accions ha portat a terme per revitalitzar el turisme i quin és el seu
projecte per als tres anys vinents?”
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Sr. Alcalde:  “Entenc que és una altra pregunta,  senyor Sorolla.  En tot cas, sap perfectament que este
govern està treballant en molts temes vinculats a la potenciació del turisme. Fa pocs dies vam tindre una
trobada de tècnics d'arreu de Catalunya de les oficines de turisme que van portar moltíssima gent a la
nostra ciutat  i  al  nostre  territori.  Avui  mateix  hem aprovat  el  cinturó verd de les  muralles  de manera
definitiva i,  per tant,  ben aviat començarà la licitació també de les seves obres i  al  nostre Pla d'Acció
Municipal hi ha tota una sèrie d'accions que van en la línia de potenciar el turisme, tant des del punt de
vista natural com des del punt de vista històric. Per tant, en tot cas, es pot repassar allà totes les accions
que tenim i a partir d'aquí, si té qualsevol dubte, en parlem. Té la paraula.”

Sr. Sorolla: “D’acord. Tornant una altra vegada a la targeta Card, en referència al Capítol, té prevista alguna
acció per a poder revertir aquesta situació?”

Sr. Alcalde:  “Ja li he comentat que la decisió del  Capítol de la Catedral va ser que no volen formar part
d’esta com durant també molts d'anys, al principi, no hi formaven part. Per tant, és una decisió, en este
cas, pròpia, que ha portat a terme el Capítol de la Catedral. I no podem fer més que respectar-la perquè és
una decisió que han pres per l'altra banda. Té la paraula per acabar el debat o la pregunta.”

Sr. Sorolla:  “Bé, és una llàstima perquè és monument més important que tenim a la ciutat, tenim també
molts dèficits importants, però aquest potser és el més representatiu de la ciutat, i penso que és un gran
error que no estigui dins la targeta Card. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies. Ja li dic que és una decisió que no depèn de l'Ajuntament, sinó que s'ha pres
per part del Capítol de la Catedral. En tot cas, jo crec que és un monument molt important, com vostè diu, i
que, per tant, sempre continuarà tenint turistes més enllà d'aquest descompte que s'oferia i que, insisteixo,
també s'havia de regularitzar perquè no s'havia tret a licitació mai per part de l'Ajuntament. Té la paraula la
senyora Roigé, entenent que no té cap pregunta més, senyor Sorolla?”

7. INTERVENCIÓ DE LA SRA. MERITXELL ROIGÉ PEDROLA

Sra. Roigé: “Gràcies. Començaré per un prec. En primer lloc, dir que la trobada de tècnics de tota Catalunya
sempre es feia, es feia pel nostre govern i es feia els anteriors anys i ho portaven a terme des del Patronat
de Turisme de la Diputació de Tarragona, essent jo presidenta i,  en segon lloc, un projecte aprovat, el
projecte del Cinturó Verd, també amb recursos aconseguits pel nostre govern. Per tant, res de nou. I un
prec, li demano que no jutgi el que ens preocupa o no al grup de Junts per Tortosa, perquè sap què passa?
Que segurament s'equivocarà. Ho dic com a resposta de la qual li  ha fet al  senyor Bel dient que  ens
preocupa una  cosa i  no  ens  preocupem de l'altra.  Ens preocupa  les  llars  d'infants,  evidentment,  ens
preocupa el possible sobrecost que hi pugui haver. Ens preocupa i ens preocuparà molt. Ens preocupa el
Museu, que no s'obri onze mesos després i que segueixen donant llargues i sense saber ben bé què és el
que passa.  Ens preocupa que  el  dia d'avui, el  dia 6 de maig no hagin començat les obres del Teatre
Auditori Felip Pedrell. Ens preocupa que dels Josepets encara no sapiguem el que hi ha. Ens preocupa la
inoperància d'este govern i la falta de treball que hi ha i , per tant, esta paràlisi que està el dia d'avui fixada
a la ciutat de Tortosa des que vostès governen. Per tant, això ens preocupa i ens preocupa molt i, per tant,
sí que hem vist que l'únic que sabem fer és encomanar estudis que, de fet, no els tenim tampoc, perquè,
això sí,  encomanen estudis però no els hem vist  ni  tampoc hem vist  cap actuació. En tot cas,  potser
passaran a la història com el govern dels estudis.”

Sr. Alcalde: “Entenc que això no és cap pregunta. Ho fa de manera habitual, senyora Roigé, i crec que els
precs i preguntes són per fer preguntes concretes i precs, perquè ara estem fent aquí tot un debat que
vostè m'ha tret un munt de temes que li podria contestar un per un. En tot cas, no ho faré, però li reitero
que faci allò que marca el ROM, que és fer una pregunta o un prec amb relació a l'acció de govern, més
enllà d'este debat sobre diferents temes. En tot cas, té la paraula.”

Sra. Roigé: “He fet un prec respecte al qual li demano que no prejutgi el que ens importa o no, perquè és
evident  que  ho  coneixem  més  natros  que  vostè.  Començo  per  la  primera  pregunta.  Avui  fa  17  dies
celebràvem un ple extraordinari a petició del nostre grup, per parlar de la situació de l'Hospital de la Santa
Creu de Jesús. Un ple on els tres partits del govern van votar-ho tot en contra i el regidor de la CUP no va
assistir-hi.  Vull  destacar  un  dels  punts  on  vam  votar  en  contra  va  ser  el  de  presentar-nos qualsevol
proposta per tal de poder resoldre o donar resposta als problemes generats per la retallada que es va patir
al  seu moment per  part  del  Departament de Salut i  sotmetre estes propostes a votació.  No van voler
presentar cap proposta, no van voler votar res i van votar en contra de tot el que nosaltres proposàvem. Tot
i això, la sorpresa va ser al final, quan no hi havia possibilitat de rèplica, que vostè, senyor Jordan, ens va
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anunciar una proposta que era poder gestionar de forma directa la bugaderia. Ens deia que era un tema
que es portaria a terme i que això, segons un informe, d'estos informes que no coneixem, suposaria un
estalvi de 500.000 euros anuals. Els vam demanar el mateix informe en el ple, els vam demanar també
per instància, i 17 dies després i sense haver complert el que marca el ROM, no disposem d'este informe
on diuen que s'estalvien estos 500.000 euros. Per tant, la nostra pregunta aquí al ple és: en base a què es
produirà aquest estalvi i quina inversió s'ha de dur a terme per tal de poder generar este nou servei intern
dintre de l'Hospital de la Santa Creu?”

Sr. Alcalde: “Bé, evidentment, natros, el debat sobre el ple de l'Hospital de Jesús vam estar explicant quina
era el nostre posicionament. Un posicionament a on vam reiterar moltes vegades que calien tres accions,
per una banda, millorar el finançament del centre i, en segon lloc, aconseguir més serveis al centre i que,
per tant, d'esta manera poguéssim millorar els serveis i a la vegada amb més qualitat, i d'altres mesures
com la que vaig anunciar al final de manera pública i tenint, evidentment, tot el dret a fer-ho. Este informe,
precisament, era un dels que en principi els havia d'haver arribat avui per Internet. El tenim aquí i en tot
cas  el rebran si no l'han rebut ja avui, i tindran tota la informació al respecte en què  consistix i és un
informe que jo també demanaria respecte, sobretot pels tècnics, en este cas que el redacten i que en este
cas ha estat redactat per part de la direcció de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús. Té la paraula senyora
Roigé.”

Sra. Roigé:  “En primer lloc, li demanaria perquè ens demana respecte per un informe que no hem vist,
perquè jo no he dit res  que tingués o no tingués respecte. Sempre hem tingut molt de respecte per als
tècnics. Al contrari, el que fem sempre i el que fèiem quan estàvem governant era protegir els tècnics, no
com ara anar dient que tot és culpa dels tècnics i que res és culpa del govern actual, com estan fent amb
les diferents entitats i associacions. Però, en tot cas, no m'ha respost. Vostè diu que té un informe fet. Per
tant, jo li torno a dir en base a què es produiria este estalvi i quina és la inversió que s'ha de portar a
terme?”

Sr. Alcalde: “Bé, jo crec que sí, que de manera irònica no parla d'estos estudis, igual que l'estudi que avui
hem anunciat que fa un mes vam encarregar pel tema de la plaça Alfons XII i , per tant, sí, s'han de fer
estudis tècnics per avaluar les qüestions i, per tant, este informe que vostè em reclama si no se li ha fet
arribar avui, que jo tenia entés que sí, se li farà arribar demà mateix i allà podrà veure en què es basa i, per
tant, tots els dubtes que vostè ara m'està fent en estos moments  els tindrà allà plasmats i escrits de
manera molt concreta. Té la paraula.”

Sra. Roigé:  “Entenc que no em respondrà i que, per tant, no coneix com a alcalde i president de GESAT
quins costos tindrà aquesta inversió interna, ni què suposarà la inversió, ni què suposarà també aquesta
gestió directa. Sobta, però en tot cas, lamento que avui no ens contesti  perquè estic convençuda… o
almenys és el que un alcalde hauria de saber.”

Sr. Alcalde: “En cap cas jo li he dit que no tinc la informació, que no ho conegui. Li estic dient que vostès ho
han demanat per escrit i que tenen tot este informe amb tots els números al respecte i , per tant, que una
vegada el tinguin,  el podran analitzar al detall fins a l'últim euro de les inversions necessàries , de quina
manera es pot aconseguir este estalvi i, per tant, quina millora pot representar en este cas per a la gestió
interna de l'Hospital de la Santa Creu. Entenc que té una següent pregunta. Per tant, té la paraula.”

Sra.  Roigé:  “També és evident  que 17 dies  després  l'alcalde no ens  contesta.  I, evidentment,  i  tant,
analitzarem tot com sempre fem. Segona pregunta.  Seguint  amb el  tema de la  bugaderia,  ara voldria
parlar-li del personal per contractar per tal de poder fer aquesta feina a l'Hospital. Quantes persones  es
contractaran? Tenint en compte que ara esta feina  l'està fent un Centre Especial de  Treball vinculat a
l'ONCE, situat al nostre polígon Baix Ebre, amb gent discapacitada contractada i on porten roba, a banda
del nostre Hospital, de molts altres hospitals del territori, com és el cas de l'Hospital Verge de la Cinta o de
l'Hospital Joan XXIII de Tarragona. Ara nosaltres, que som el municipi on està ubicat este Centre Especial
de  Treball,  ho deixarem de fer amb l'afectació que suposa per  a este  Centre pel  volum  que generem
nosaltres com a Hospital de la Santa Creu de Jesús, i també pel fet de les persones que hi treballen. És
evident que cal licitar-ho abans que em contesti. És evident que cal  licitar-ho, perquè  les dues últimes
vegades  ho  ha  estat  gestionant  el  mateix Centre  Especial  de  Treball  i,  per tant,  ara  el  que jo  li  vull
preguntar és si fan el que han dit i es neteja la roba al mateix Hospital amb personal propi es garantirà que
hi hagi persones discapacitades per compensar el volum de contractació que es perdrà per part d'este
Centre de Treball? Persones discapacitades, que vull recordar, que la majoria d'elles són del municipi de
Tortosa. Quantes persones  es contractaran? Quan pensen  posar-ho en funcionament? Han parlat amb
l'empresa també perquè en siga conscient de la seua voluntat?”
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Sr. Alcalde: “Ja ho ha dit vostè mateixa, és una empresa que està treballant per a l'Hospital i que s'havia
acabat o s'està acabant, no?, este contracte i,  per tant, s'ha de fer una nova licitació,  on pot guanyar
aquesta empresa o qualsevol altra. Estem fent el mateix que hem parlat en altres ocasions. És a dir, s'han
de fer  concursos públics  i  pot  guanyar  esta o  qualsevol  altra empresa.  Però,  en tot  cas,  el  que vam
anunciar és que una de les propostes, com vostè sap i vaig explicar aquí, era esta possible municipalització
o, en tot cas, internalització d’este servei. Totes aquestes qüestions concretes que vostè  em pregunta,
evidentment, quan les portéssim a terme les explicarem al Consell d'Administració de GESAT i tindran tota
la informació al respecte. I, a més a més, en este estudi que vostès mos han reclamat. I jo li dic que el
tindrà, si ja no el té avui, demà, podrà veure la falta o no de contractació i, per tant, tota la seva informació
al detall. Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Bé, segueix sense respondre. Fa un anunci al ple i després no ens pot donar ni el detall, ni dels
costos, ni el detall del personal, ni quan es portarà a terme. Estem al mes de maig i, per tant, se suposa
que durant el 2024 han d'estalviar 500.000 euros, i no sabem quina inversió s'haurà de fer en aquell
espai. Parlo dels seus anuncis. No ens inventem res natros, però en tot cas passo a la següent pregunta.”

Sr. Alcalde: “Per contestar-li. No és així. Jo vaig dir que una de les propostes que podíem fer per millorar la
gestió interna era esta amb relació a la bugaderia. Vam parlar de mig milió d'euros a partir del segon any
que perquè el primer any s'havia de fer una inversió per poder-ho portar a terme i que, per tant, el primer
any els números eren inferiors. No recordo ara la xifra en concret. No li vull dir, perquè després vostès
intentaran utilitzar això, però, en tot cas, tot queda recollit en este estudi, que és un estudi i que és una
opció que pot millorar la gestió de la Santa Creu, que és el que volíem exemplificar i és el que estem
treballant. En este cas és una de les mesures a nivell intern. Té la paraula per a fer una altra pregunta.”

Sra. Roigé: “Faig una altra pregunta per millorar la gestió afectant un Centre Especial de Treball. Següent
pregunta. El mateix ple que vam parlar de l'Hospital de Jesús els vam demanar quin era el període mitjà de
pagament,  quin era  el  període mitjà  de pagament  que teníem en aquella  data,  era  19 d'abril  i  cada
trimestre  s'havia  de  publicar  obligatòriament.  S'ha  de  publicar  obligatòriament  el  període  mitjà  de
pagament i, per tant, el dia 31 de març havia d'estar publicat i l'havien de conèixer. I ens havia arribat per
part dels proveïdors que no estaven cobrant a termini. La regidora ens va dir primer que no ho sabia,
després  que no n'estava  segura,  després  que no ens  volia  donar  la  dada i  que  ja  ens  ho diria  més
endavant. 17 dies després no ens ho ha dit, ens va dir en comissió d'Hisenda i es va comprometre a fer-
nos-ho arribar abans del ple. No ens ha fet arribar tampoc la informació i , per tant, li pregunto de nou,
suposo que ara ja ho sabran, quin és el període mitjà de pagament que tenen a l'Hospital de la Santa Creu
de Jesús, ara ja a data 30 d'abril?”

Sr.  Alcalde:  “Sí,  senyora Roigé,  aquesta  és l'altra instància que avui,  en principi,  se'ls  havia d'entregar
conjuntament amb el tema del romanent i a on de manera detallada s'indica este període de pagament
que vostè  mos reclama i,  en tot  cas,  tindrà esta informació quan se li  entregui de manera oficial.  La
regidora el que li va dir és que no volia en aquell moment dir la xifra exacta perquè no la tenia davant, però
que en tot cas els faria arribar la informació. I en esta línia ho farem com els he dit abans, i lamento que
teòricament no l'hagin rebut abans. Té la paraula.”

Sra. Roigé:  “Gràcies.  Tot ho rebem el dia del ple,  però en tot cas estem parlant d'una xifra, una. Estic
segura que la regidora i vicepresidenta de GESAT, i vostè com a president de GESAT sap, tenint en compte
la situació que hi ha a l'hospital, ha de saber quina és aquesta xifra. No li estic demanant que m'expliqui tot
un informe econòmic. Li estic demanant una xifra, que és quants de dies tenim a dia d'avui de període
mitjà de pagament? I entenc que no em contestarà tampoc a aquesta pregunta tan fàcil d'una sola xifra.”

Sr. Alcalde: “Li contesta la senyora Rupérez. Però en tot cas tenim tota la informació per escrit enviada al
seu grup municipal a on està detallada tota la informació.”

Sra.  Rupérez:  “Gràcies,  senyor  alcalde.  Tal  com comentava l'alcalde,  este matí  els  hem preparat  esta
informació i una altra informació que també van demanar juntament amb aquesta, però aquesta com és
una xifra concreta, sí que me la sé. I el període mitjà de pagament al 31 de març és de 85,09. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Gràcies, senyora Rupérez.  Té la informació, per tant,  senyora Roigé….  Li  torno a donar la
paraula.”
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Sra. Roigé: “Moltes gràcies. Este matí no l'havien preparat perquè l'ha anat a buscar el senyor Ologaray i no
li han donat. Si ho han enviat durant la tarda o abans del ple, ja és una altra cosa, però en tot cas, dir-mos
que  els  85  dies,  tenint  en  compte  que  la  normativa  marca  que  són  30,  suposo  que  estaran  molt
preocupats, igual que ho estan els proveïdors i, per tant, espero que prenguin mesures perquè realment és
molt greu que estiguessin pagant a 85 dies de període mitjà de pagament, que vol dir que alguns d'ells
encara estan cobrant a períodes superiors i, per tant, això no s'havia produït.”

Sr. Alcalde: “Si té una altra pregunta, senyora Roigé? Té la paraula.”

Sra.  Roigé:  “Abans li  preguntava pel  període mitjà  de pagament  i  ara li  pregunto  per  les  pèrdues de
l'hospital  al  llarg d'este 2024.  Al  ple sobre la situació de l'hospital  els vaig preguntar sobre  què havia
formulat vostè al comitè d'empresa. El comitè d'empresa els va informar que només durant el mes de
gener ja s'havien generat 150.000 euros de pèrdues. Els vaig preguntar a aquell ple amb data 19 d'abril
quines pèrdues tenien llavors. En aquell moment ens va dir que no ho sabien, cosa que ja els vaig dir
també en aquell moment, que era molt preocupant que l'alcalde no ho sabés, tenint en compte la situació
que estava veient que tenia l'hospital,  que no  sabés quantes pèrdues estaven acumulant  l'any  2024.
Evidentment, estes pèrdues no ens les poden dir que són culpa nostra, però en tot cas, sí que jo entendria
que qualsevol persona que estigués al capdavant i tingués esta situació ho sabria, no a 31 de març, ni sinó
que ho sabria cada setmana quina és la situació. En aquell moment ens van dir que no ho sabien. Ens van
dir que ens ho dirien, igual que ha passat amb el període mitjà de pagament. Ens van dir que ja ens ho
farien arribar i  la situació és la mateixa, és a dir, 17 dies després no sabem quines pèrdues acumula
l'hospital l'any 2024 i, per tant, li pregunto quines pèrdues ara, a 30 d'abril.”

Sr. Alcalde: “És exactament el mateix. És a dir, a la instància anava a respondre-li aquesta informació. En
tot cas, la regidora li comenta per saber el dia d'avui com estem en esta qüestió. Té la paraula la senyora
Rupérez.”

Sra.  Rupérez:  “Sí,  senyora  Roigé.  Al  mateix  informe  on posem  el  període  mitjà de  pagament,  també
responem a aquesta informació que ja li avanço jo ara mateix, que també me la sé. I la informació del 31
de desembre, perdó, de 31 de març del 2024, pèrdues en 314.000 euros. Quan el dia 19 d'abril vaig dir
que no ho sabia, tenia una informació estimada. No ha variat molt, però no vaig voler dir la informació
perquè no se'ns agafés un número, una dada i després es variés. Tenen la informació a 31 de març. El 30
d'abril encara no la tinc tancada perquè estem acabant de rebre i estem acabant de fer informacions. Per
tant, ho tenen tot al mateix informe que els hem enviat. També li recordo que els 150.000 euros, aquests
que vostè comenta que li van dir, ja li van comentar al Consell d'Administració que van fer i al ple que vam
fer el  dia 19,  no són 150.000 euros.  No vam dir  en cap moment que  fossin 150.000 euros més de
pèrdues. Vam dir que els costos laborals es van incrementar en 50.000, en 150.000 euros. Això no vol dir
ni que hi hagi 150.000 euros de pèrdues, ni més ni menys. És una dada estimada i una dada que ella, per
si  tota sola, no té cap significat. 150.000 euros més de costos laborals o de costos salarials, com vulgui
dir-ho, però no de pèrdues.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyora Rupérez. Té la paraula la senyora Roigé.”

Sra. Roigé: “En primer lloc, un prec, que ens contestin a termini perquè ens han contestat 17 dies després
incomplint el que marca el ROM i ens ho envien, segons sembla uns minuts abans de tindre el ple. I ara
ens ho estan explicant, però en tot cas, este prec. 

La pregunta respecte al que ens ha dit estem parlant de 314.000 euros de pèrdues o en negatiu, en este
cas, pel que fa a tres mesos. Per tant, encara ens faltaria un quart més. Estem parlant que això s'acumula
a l’1.600.000 euros de l'anterior any, dels quals sis mesos i mig corresponen a vostès. I ja els vam explicar
d'on venia. Perquè  este tema ja ha quedat bastant explicat, d'on venen estes pèrdues, però en tot cas,
tenint en compte estos 85 dies que porten de període mitjà de pagament, estos 314.000 euros que porten
de pèrdues en tres mesos. Quines gestions han fet amb el Govern de la Generalitat i en quin punt estem?
Aconseguirem esta millora del finançament? Perquè el tema de la bugaderia, vist el que ens està dient,
tardarà. Per tant,  estan abocant l'Hospital a unes pèrdues que no podrem arribar a resoldre. I  suposo,
espero i desitjo que no esperin que hi hagi un nou govern, perquè en tot cas el  Govern està, el Govern
governa igualment, encara que hi hagi unes eleccions i estiguem en període electoral. Per tant, els demano
i els prego que, a banda que em diguin en quin punt estem i quines gestions han fet, que treballin per tal
de resoldre-ho, perquè si no, la situació serà insostenible.”
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Sr. Alcalde: “Bé, jo crec que ja li vam explicar al ple sobre esta qüestió les tres línies de treball que hi ha i,
per tant,  a  partir  d'aquí,  amb  estes  línies  s'està  portant  a  terme  totes  les  accions  per  millorar  el
finançament, per a intentar aconseguir nous serveis a l'hospital, que generen també un millor finançament,
i també per anar tirant endavant totes estes mesures a nivell intern que li hem explicat. Per tant, en esta
línia, l'objectiu és fer més viable el centre que, com tots sabem, ho necessita. Entenc que té una altra
pregunta.”

Sra. Roigé: “Sí, queda una última rèplica d'este punt, tres línies de treball que ens diu que són la millora al
finançament, són nous serveis i són tirar endavant totes estes mesures. No sé quines mesures són, ni
quins nous serveis són, ni sé quina és la millora del finançament que han treballat amb el  Govern de la
Generalitat. Per tant, absolutament res el dia d'avui, absolutament tot fum i, per tant, continuem sense
tindre una solució al problema de l'Hospital. Passo a la pregunta següent?”

Sr. Alcalde: “Abans de passar, li ho torno a contestar. De fum no n'hi ha cap, és a dir, la realitat és que hi
ha este 1.600.000 euros  de dèficit que vam parlar i vam explicar moltes vegades, i que hi ha en totes
estes línies d'actuació que s'han de portar a terme. Vostè, de moment coneix la de la bugaderia, que és
una.  Quan  hi  hagi més  mesures  i  vagin  avançant,  s'anirà  informant,  i  també  amb  el  Govern  de  la
Generalitat, amb l'actual i amb el que pugui sortir després de les eleccions del diumenge, continuarem
treballant en la línia del que ja vam dir en el seu dia. Per tant, aquesta és la línia de treball i  amb això
estem fent i, per tant, de fum cap ni un. I la situació és greu, i per això s'ha d'actuar d'aquesta forma. Té la
paraula per efectuar una nova pregunta.”

Sra. Roigé: “Faig la pregunta següent, però abans dir-li que aquestes línies d'actuació i esta línia de treball
segueixen sense concretar-la. No la coneixem i, per tant, estem al mes de maig i fa onze mesos que estan
al govern, i, el dia d'avui, encara no sabem què és el que faran amb l'Hospital. L'última pregunta és relativa
al Centre de Recollida d'Animals. A l'últim ple els vam preguntar sobre la situació del Centre de Recollida
d'Animals,  gestionat per la protectora Petjades. No havien cobrat el  que pertocava i aquell  mateix dia,
davant l'avís dels mateixos voluntaris i voluntàries que s'arribarien a manifestar aquí al ple, els van pagar
dos mesos dels quatre que tenien pendents. Quedava encara pendent el mes de desembre, que no han
cobrat, i també queda pendent el mes d'abril, que evidentment encara estan dintre de termini. La pregunta
seria quan pensen fer front als pagaments pendents? I, en segon lloc, tampoc s'han compromès…. Tampoc
han  fet  el  que  tenien  compromès  respecte  a  les  obres  de  manteniment,  instal·lació  d'abeuradors,
arranjament de tanques. I els van dir per part de la regidora que ho farien el mes de novembre, no ho han
portat a terme. Estem al mes de maig i tenen unes mancances que cal anar actuant sempre de forma
contínua,  cosa que no han fet.  Per  tant,  quan ho pensen  arreglar  i  quan es posaran  al  dia amb els
pagaments?”

Sr. Alcalde: “Bé, amb relació als pagaments, ja ho ha dit vostè, se'ls ha pagat el gener, el febrer i el març.
Certament, ara fa falta el mes d'abril que encara estem en termini i que, per tant, en este cas es fa el
pagament quan toca, i el del desembre, que és amb relació a l'any passat, està també en tramitació i
esperem que ben aviat es pugui pagar. Amb relació a aquestes millores, durant estos mesos, els primers
mesos del mandat s'han fet ja algunes millores al  respecte.  Així  ho tenim entès, i  així  ho confirma la
regidora de Serveis, i altres mesures per millorar este Centre s'estan ja actuant i, de fet, estan previstes
que es vagin realitzant, com és habitual, perquè certament, com vostè està reconeixent en estes paraules,
també és un  Centre que mos hem trobat amb moltes deficiències i que cal millorar-lo moltíssim. Té la
paraula.”

Sra. Roigé:  “No ens fan arribar el mateix els voluntaris i voluntaries que estan allà vivint el dia a dia del
Centre i, per tant, és necessari que hi hagi unes actuacions que no s'han portat a terme al llarg d'estos
mesos i, en tot cas, sí que els prego que facin el pagament del mes de desembre, perquè no té sentit que
estem  a  mes de maig i  encara no s'hagi  cobrat  i  que,  d'altra banda,  siguin més ràpids pel  que fa al
pagament,  perquè  és  evident  que  estan  avançant  recursos  per  part  d'ells  mateixos  i  dels  mateixos
voluntaris, i això no és el que pertocaria ni el que pertoca amb un contracte com el que estan portant a
terme.”

Sr. Alcalde:  “Recepcionem el seu prec-pregunta, i ja li dic que hem accelerat al màxim estos pagaments
d'estos primers tres mesos de l'any. Ara ho farem amb el mes d'abril i que, per tant, el mes de desembre
que havia de veure amb l'any anterior també intentarem agilitzar-ho al màxim. Per tant, entenc que no hi
ha més precs i preguntes i aquí deixem este ple ordinari del mes de maig. Esperem  tornar-nos a veure
prompte. En tot cas, explicar com li he dit a la Junta de Portaveus durant esta setmana s'haurà de procedir
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a un plenari extraordinari per a elegir les meses electorals vinculades a les eleccions europees i , per tant,
en breu mos tornarem a veure. Bona tarda a tothom!”

*-*-*

I sense cap més assumpte per tractar, el senyor president aixeca la sessió a les vint hores i cinc minuts, de
la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental Vist i plau
sgMGE L’alcalde

sgJJF
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